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MĚSÍČNÍK PRO OBČANY MĚSTA NOVÉ PAKY A OKOLÍ - LEDEN 2010 - číslo 1 - 15,-Kč

Z obsahu čísla: Novoroční projev starosty města  *  Zprávy Městského úřadu * Změny v centru * Čeká nás volební rok * 
Občanské sdružení Fontána vás zve na Novoroční koncert  *  Rybník Fařina slovem i obrazem  *  Dobře se kritizuje... *  
Program MKS a kina  *  Suchardův dům *  Ze školských zařízení * Sportovec Nové Paky 2009 vyhlášen  *  Basketbal

„Cesta z Přibyslavi do Uhlířů u lesa Na Drahách“.  Foto Richard Kubát
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2010 -  KLÍČ K BUDOUCNOSTI STÁTU I  MĚSTA

Loňský rok byl vpravdě turbulentní. Po všeobecném rozletu došlo 
k přistřižení křídel, jež celou společnost vrátilo na reálnou zem. 
Ani Nová Paka nezůstala stranou. Město reagovalo rychle a 
protikrizové opatření zavedlo mezi prvními. Situace zatím není 
nijak dramatická, praskla spotřební bublina a věci se vracejí do 
normálu.
Situaci však nelze nijak zlehčovat. Zejména na celostátní úrovni 
se potýkáme se zásadními strukturálními rozpočtovými problé-
my. Pokud nebudou v následujících letech racionálně řešeny, 
může Česká republika skončit stejně jako Maďarsko či Lotyš-
sko, tj. na pokraji bankrotu. Tam se to už řeší hlava nehlava. A 
paradoxně, nejhůře jsou zasaženi sociálně slabí. Ti, jejichž po-
třebností se předtím rozhazovačné vlády těchto států zaštiťovali 
při státních výdajích.
Zatím bohužel i v našem státním rozpočtu na rok 2010 zvítězil 
krátkodobý předvolební populismus a můžeme jen doufat, že se 
v budoucnu v parlamentu prosadí zdravý rozum. Špatná celo-
státní politika má i na města a obce přímé důsledky. Samosprávy 

jsou totiž ve formě podílu na výnosu z daní spojeny pupeční šňůrou se státem. Lehkomyslné zadlužování státu tak 
přímo ohrožuje i budoucí rozvoj měst. Každý dluh se musí jednou vrátit a je otázkou, zda má stát věc zcela pod 
kontrolou.
I město Nová Paka se v loňském roce rozhodlo vzít si úvěr, který bude čerpat i letos. Jednalo nezodpovědně? 
Ne, učinilo tak po zralé úvaze, aby podpořilo své dosavadní investice v průmyslové zóně a v nové obytné čtvrti 
Slovany západ. Do obou oblastí město již dříve investovalo přes 30 mil. Kč a úvěr slouží k dalšímu výkupu po-
zemků a výstavbě infrastruktury. Cíl města je urychlit přípravu těchto území. Záměr je koncepční se střednědobým 
až dlouhodobým efektem. Úvěr bude splácen z prodeje pozemků a městu by se v budoucnu měla vrátit i převážná 
část vlastních investic. 
Jinak se v letošním roce bude město zaměřovat zejména na pokrytí spoluúčastí k žádostem o dotace. Ve hře bude 
žádost na rekonstrukci čistírny odpadních vod, pokračování regenerace panelového sídliště či chodník na Kumbur-
ský Újezd. Po loňské dostavbě tělocvičny u ZŠ Husitská, která stála hodně sil, chceme pokračovat v rekonstrukci 
jednotlivých pavilónů školy. Máme podánu žádost na výměnu oken a zateplení fasád. Celkový rozsah bude znám 
až v průběhu roku, avšak se spoluúčastí je třeba kalkulovat již nyní.
Velkým tématem tohoto roku bude i otázka výstavby krytého bazénu. V zastupitelstvu má nyní výstavba větši-
novou podporu, ale považujeme za správné, aby se v této otázce jasně vyslovili i občané města prostřednictvím 
ankety. Vůle občanů v anketě, která má spíše povahu referenda, bude mít zásadní význam pro konečné rozhodnutí. 
Bylo by už dobré jednoznačně rozseknout, zda bazén v Pace ano či ne. 
Ani revitalizace centra města nám letos nedá spát. Dukelské náměstí je hotovo; Muzejní náměstí je projekčně při-
praveno a žádáme o dotační prostředky. Masarykovo náměstí včetně svého nejbližšího okolí bude největší oříšek. 
Prostor je třeba komplexně urbanisticky vyřešit tak, aby se i v dílčích akcích postupovalo dle jasného plánu. Pouhé 
předláždění není řešením. Bude se jednat o trvalý zásah, nesmíme se proto unáhlit. Za nejvhodnější se považuje vy-
psání plnohodnotné architektonické soutěže. 
Ve věci obchvatu ukončilo Řiditelství silnic a dálnic na sklonku minulého roku výběrové řízení na zhotovitele 
projektu pro stavební povolení. Je však třeba otevřeně říci, že realizace všech staveb ŘSD na území Královéhradec-
kého kraje, a to včetně dálnice D11 je s ohledem na krizi ohrožena. Město bude i nadále tlačit na to, aby se proces 
přípravy obchvatu nezadrhl.
Rok 2010 nebude jednoduchý, ale je předvídatelný. Pravidla pro něj jsou již nastavena. Proč ale bude klíčový pro 
budoucnost?
Protože si ji na několik let určíme sami. Budoucnost nyní třímáme pevně ve svých rukou, jen občané rozhodnou, 
kdo a jak bude v této nelehké době spravovat stát. Proto ne politici, ale my občané jsme primárně odpovědni za 
budoucí stav naší země. 

Přeji vám do nového roku bystrou mysl, pevné zdraví a hodně sil k překonání všech překážek.

Josef Cogan, starosta města
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ZPRÁVY MĚSTSKÉHO ÚŘADU

Informace o činnosti orgánů města 
od 15. listopadu 2009 do 15. prosince 2009

Rada města schválila: 
Hospodaření s majetkem města: 
– zřízení věcného břemene chůze a jízdy na pozemku parc. č. 144 k. 

ú. Nová Paka ve prospěch pozemku parc. č. 1447/4 k. ú. Stará Paka, 
za jednorázovou úhradu 500,- Kč

– prodloužení platnosti nájemní smlouvy mezi Městem Nová Paka 
a firmou SLATR s.r.o. do termínu 31. 12. 2010, za účelem konání 
pravidelných trhů v Nové Pace

– prodloužení platnosti nájemní smlouvy mezi Městem Nová Paka a 
p. Vojtěchem Ďorděm do termínu 31. 12. 2010

– prodloužení platnosti nájemní smlouvy mezi Městem Nová Paka a 
Spolkem rodáků a přátel Podlevína do termínu 31. 12. 2025

– prodloužení platnosti nájemní smlouvy mezi Městem Nová Paka a 
p. Pochopem do termínu 31. 12. 2010

– stanovení nájemného pro rok 2010 za pozemky, které město prona-
jímá jiným subjektům

– pronájem nebytového prostoru v přízemí domu č. p. 34 Dukelské 
nám. v Nové Pace nájemci Romanu Menčíkovi IČ: 64777863

– pronájem nebytového prostoru v č. p. 399 firmě Zdeněk Vlačiha
– pronájem nebytového prostoru v přízemí domu č. p. 399 Harantova 

ulice v Nové Pace firmě Eva Langrová, Bříšťany 54, za podmínek 
dle předlohy

– vítěze výběrového řízení akce: Pronájem městských pozemků na 
výstavbu fotovoltaické elektrárny - firmu ENERGO GROUP TX, 
s. r. o., Akademika Heyrovského 1178/6, Hradec Králové

Veřejné zakázky: 
– dodatek č. 2 k SOD s firmou Zahradnické úpravy, s. r. o., Brno na 

akci: Regenerace zeleně sídliště Studénka v Nové Pace
– dodatek č. 1 k SOD s firmou Zahradnické úpravy, s. r., Brno, na 

akci: Regenerace příměstských rekreačních lesů v lokalitě Střelnice 
v Nové Pace – vegetace

Sociální služby: 
– přijetí paní Elišky Šepsové (1924) do Domova pro seniory
–  přijetí paní Marie Adamcové (1914) do Domova pro seniory 
Bytové záležitosti: 
– výměna bytů č. 21, velikost 1+kk pro Danu Kočí, Heřmanice 106 a 

bytu č. 17, velikost 2+kk pro manžele Růženu a Alfonse Lantosovy, 
Heřmanice 106

Městský úřad: 
– výběrového řízení na dodávku automobilu pro MěÚ
– uzavření městského úřadu dne 31. 12. 2009
Doprava: 
– cena za stání vozidla v parkovací zóně na Masarykově náměstí ve 

výši 900,- Kč za kalendářní rok s účinností dnem 1. leden 2010.
Kultura:
– jmenování komise pro výběrové řízení na pozici ředitele Městského 

muzea ve složení: Ing. Josef Hendrych (předseda komise), p. Mi-
loslav Bařina, Mgr. Bohuslav Benč, Mgr. Josef Cogan, PhDr. Jan 
Prostředník. Náhradníci: Ing. Zdeněk Sucharda a MUDr. Tomáš 
Roučka

– smlouva o dílo s autorem Dějin Nové Paky od roku 1948, profeso-
rem Zdeňkem Benešem, bytem Praha 3

Požární ochrana:
– zakoupení automobilu pro JSDH Nová Paka za cenu 368.900,- Kč
–  uzavření smlouvy s Krajským úřadem Královéhradeckého kraje o 

poskytnutí účelové neinvestiční dotace ve výši 22.038 Kč v požární 
ochraně na výdaje jednotky sboru dobrovolných hasičů obce pro 
rok 2009

Zastupitelstvo města konané 21. října 2009 schválilo: 
Příspěvkové organizace města: 
– nová (úplná) znění zřizovacích listin příspěvkových organizací 

Města Nová Paka

Právní předpisy města:
– zrušení obecně závazné vyhlášky č. 1/2003 z 13. 8. 2003 o náhrad-

ním zásobování vodou v Přibyslavi a Radkyni a obecně závazné 
vyhlášky č. 5/1994 o tvorbě a použití „Fondu rozvoje bydlení”

Finance: 
– 4. úprava rozpočtu na rok 2009 s příjmy a výdaji ve výši 263 916 

tis. Kč
–  rozpočet na rok 2010 jako vyrovnaný s příjmy a výdaji ve výši 

119 023 tis. Kč
– rozpočtový výhled zpracován pouze na roky 2011 a 2012. 
Majetkové záležitosti: 
– prodej části pozemku parc. č. 4005 k. ú. Nová Paka, ost. komunika-

ce – ost. plocha o výměře cca 45 m2 do vlastnictví Michala a Věry 
Geislerových, Nová Paka za cenu 600,-Kč/m2

– odkoupení části pozemku p. č. 725/15 o výměře 893 m2, lesní poze-
mek a pozemek p. č. 724/1 o výměře 606 m2, ost. plocha, oba v k. 
ú. Vrchovina od vlastníků Daniely a Petra Malých, Vrchovina , za 
cenu 170,- Kč /m2

– prodej pozemku parc. č. 169 k. ú. Pustá Proseč, ost. plocha – ost. 
komunikace o výměře 93 m2 do vlastnictví Ing. Petra Laciny a Si-
mony Lacinové, Praha, za cenu 200,- Kč/m2 s tím, že na pozemku 
bude zřízeno věcné břemeno ve prospěch Města Nová Paka za úče-
lem zajištění veřejného přístupu a odběru vody ze studny umístěné 
na pozemku parc. č. 169 k. ú. Pustá Proseč

– odkoupení části pozemku parc. č. 3586/3 k. ú. Heřmanice u Nové 
Paky, trv. travní porost o výměře cca 90 m2 z majetku p. Ondřeje 
Vrby, Heřmanice , Nová Paka za cenu 550 Kč/m2,

– odkoupení pozemku parc. č. 3654, k. ú. Nová Paka, trvalý travní 
porost, výměra 550 m2; části pozemku parc. č. 3652/4 k. ú. Nová 
Paka, trv. travní porost, výměra cca 8000 m2; z majetku p. Jaroslava 
Plecháče, Vlkov, Nová Paka za cenu 280,- Kč/m2 

–  odkoupení pozemku parc. č. 3658/2, k. ú. Nová Paka, trv. travní 
porost, výměra 2499 m2; části pozemku parc. č. 3658/4, k .ú. Nová 
Paka, zahrada, výměra cca 550 m2; části pozemku parc. č. 3648/3, 
k. ú. Nová Paka, trv. travní porost, výměra cca 3600 m2; z majetku 
p. Antonína Kloučka, Nová Paka za cenu 280,- Kč/m2 ,

– odkoupení části pozemku parc. č. 3645/1, k. ú. Nová Paka, ovocný 
sad, výměra cca 4 100 m2; části pozemku parc. č. 3640/1, k. ú. Nová 
Paka, orná půda, výměra cca 7 260 m2; parc. č. 3639/1, k. ú. Nová 
Paka, trv. travní porost, výměra 5749 m2; parc. č. 3639/2, k. ú.No-
vá Paka, ost. plocha, výměra 1629 m2; parc. č. 3639/3, k. ú. Nová 
Paka, vodní plocha, výměra 677 m2; parc. č. 3652/2, k. ú. Nová 
Paka, trv. travní porost, výměra 416 m2;z majetku p. Luďka Paulů, 
Vrchovina 146, 509 01 Nová Paka za cenu 280,- Kč/m2,

– prodej části pozemku p. č. 568/1 k. ú. Štikov, ost. plocha o výměře 
cca 110 m2 za cenu 200 Kč/m2 p. Petru Vrbatovi, Nová Paka,

– změna usnesení ZM č. 354 ze dne 9. 9. 2009 o výměně části po-
zemku parc. č. 297/1 k. ú. Kumburský Újezd o výměře cca 469 m2 
ve vlastnictví p. Fialy Vladimíra, bytem Kumburský Újezd za část 
pozemku parc. č. 433/1 o výměře cca 629 m2, část pozemku parc. č. 
303/4 o výměře cca 87 m2 a pozemek parc. č. st. 141, o výměře 12 
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ing. Svatopluk Jansta
– Kácíme vzrostlé stromy v zástavbě
– Oceňujeme škody na porostech
– Přijímáme objednávky na předjarní řez stromů

Tel./Fax/Zázn.:

   493 722 184, 603 769 447
Nová Paka

sadovnictvi@seznam.cz

SADOVNICTVÍSADOVNICTVÍ

m2, vše k. ú. Kumburský Újezd, ve vlastnictví Města Nová Paka. Za 
rozdíl ve výměře směňovaných pozemků zaplatí p. Vladimír Fiala 
300 Kč /m2. Na částech pozemků parc. č. 433/1 a 303/4 k. ú. Kum-
burský Újezd bude zřízeno věcné břemeno a zpoplatněno částkou 
500,-Kč za účelem přístupu, uložení, vedení a opravy kanalizační-
ho vedení ve prospěch Města Nová Paka

– směna pozemků p. č. 3797/1, výměra 5321 m2, orná půda a p. č. 
3793, výměra 10551 m2, orná půda, oba k. ú. Nová Paka, vlastník 
Město Nová Paka za část p. č. 3835, směňovaná výměra 24925 m2, 
k. ú. Nová Paka, vlastník: Petr Kotyk, Šlejharova, Nová Paka (3/
4),Věra Nádvorníková, Kumburská, Nová Paka(1/4), s doplatkem 
za rozdílnou výměru směňovaných pozemků

– zveřejnění záměru prodeje bytů v bytových domech Kumburská 
762 vč. pozemku p. č. 2459 o výměře 563 m2, zast. plocha a ná-
dvoří, p. č. 2460/1 o výměře 635 m2, zahrada a Kumburská 763 
vč. pozemku p. č. 2471 o výměře 415 m2, zast. plocha a nádvoří, 
p. č. 2472 o výměře 953 m2, zahrada, vše k. ú. Nová Paka včetně 
podílů na společných částech domů a včetně podílů na pozemcích 
p. č. 2459, 2460/1, 2471 a 2472, vše k. ú. Nová Paka dle podmínek 
uvedených v zásadách pro prodej bytů, které rovněž zastupitelstvo 
schválilo.   M. Nádvorníková

Změny v centru
Silniční výbor i rada města obdržela okolo 10 návrhů a podnětů na 
změny nového dopravního uspořádání Komenského ulice a ulic 
navazujících. Mnohé z nich jsou dobré a budou řádně projednány 
a snad i schváleny.
Oba orgány však mají za to, že je třeba ještě vyčkat a nejít ces-
tou dílčích změn. O celém systému se totiž především rozhodne 
v anketě, která proběhne spolu s volbami do sněmovny. Po anketě 
může dojít k úplnému obnovení dřívějšího stavu, tedy k resuscita-
ci obousměrnosti. Teprve na základě „ano” od občanů přistoupíme 
k dalším opravám a úpravám. 
Jediným návrhem, který rada města schválila, je zrušení stánků 
před sochou J. Husa. Padl i návrh na zmenšení či úplné zrušení 
koridoru ke kostelu, ani jeden návrh však nezískal dostatek hlasů, 
a tak prošel jen návrh na zrušení stánků, a to s účinností od 1. 
ledna 2010. 
Padly také návrhy na regulaci nabízeného zboží či výstavbu 
jednotných (esteticky přínosnějších) stánků, které by nechalo 
zhotovit město. K prostoru se vrátíme na jaře, a to zejména 
s ohledem na anketu.
Aktuálním problémem zůstává neukázněnost řidičů v Komenské-
ho ulici. Na levé straně je totiž zákaz zastavení mimo dopravní 
obsluhu.    

Tito řidiči stojí v zákazu zastavení, třetí vozidlo vlevo blokuje provazníka

Stáním vlevo se zužuje průjezdový profil – širší vozidla mají 
problém. Hlavně však nemůže zastavit zásobování, pokud přijede. 
Největším nešvarem je blokování výjezdu z provaznictví, to má 
sjezd mezi drogérií a jednatelstvím České pojišťovny. Provazník 
pak čeká, až se řidič uráčí a odjede.  

Dopravní značky mluví jasně: zóna zákaz stání, 30 km, vpravo omezení, vlevo 
zákaz zastavení  
Děkuji všem, kteří akceptují novou úpravu. Svůj případný ne-
souhlas bude možné vyjádřit v anketě, teď je však třeba značky 
respektovat.

Rudolf Cogan (foto Josef Hendrych) 
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A. Volby v Nové Pace
Na úvod přehled voleb na úze-
mí Nové Paky pro rok 2010:
1. poslanecká sněmovna – ko-

nec května
2. zastupitelstvo města – říjen
3. senátor – říjen 
4. osadní výbory - říjen
Senátní volby mohou být i 
dvoukolové. Volby do zastu-
pitelstva budou následovány 
volbou starosty a radních, ale 
to již v zastupitelstvu – na to 
se veřejnost zatím (do prokla-
mované změny zákona) může 
jen přijít podívat; občané však 
mohou do toho alespoň mluvit. 
Zastupitelstvo volí i předsedy 
osadních výborů.
S volbami do poslanecké 
sněmovny rada města spojila 
anketu o výstavbě bazénu a 
komunikacích v centru města, 
což bude napínavé hlasování. 
Mimo městských jde i o peníze 
z Evropské unie. 

B. Volby do poslanecké sně-
movny
Do poslanecké sněmovny 
vybíráme mezi stranami. 
Formálně sice můžeme po-
užít preferenční hlasy, ale 
jejich účinnost je výjimečná. 
Volíme jakousi směsici ima-
ge ústředních person strany, 
historie strany, její ideologie 
a dopadů na naši peněženku. 
Kandidáti v určitém volebním 
kraji, které vlastně volíme, jsou 
jen malou motivací našeho 
rozhodnutí. Primární volby se 
v ČR bohužel nekonají, a tak 
o tom, kdo bude mít šanci stát 
se poslancem, rozhoduje strana 
(a ta tedy nese za kandidátku 
určitou odpovědnost). 
V těchto volbách má naše 
město tři koně. A řekněme si 
otevřeně: poslanec může pro 
své město udělat hodně, když 
chce. A zároveň dodávám, naši 
kandidáti chtějí a myslím, že i 
budou chtít.
Vezmu to podle šance (velice 
se omlouvám za případné změ-
ny – nemám přímo rozhodnutí 
z jednotlivých stran). 
Na třetím místě kandidátky 
ČSSD je Ing. Vladimír So-
běslav. Jako člen finančního 
výboru města (2002-2006) se 
podílel na zotavení městských 
rozpočtů. Je to člověk, který 
drží slovo a dohody. Nyní 

pracuje na krajském úřadě 
jako vedoucí odboru grantů a 
dotací.
Mgr., Ing. Jiří Vitvar, dvojka 
KDU-ČSL, má k městu velice 
vřelý vztah, pracoval na měst-
ském úřadě, pak se stal před-
nostou okresního úřadu a také 
byl místostarostou Jičína. Je to 
čestný člověk, který se nikdy 
nikam nedral; teď své, původně 
usnesené, první místo na kan-
didátce přenechal nestranické 
kandidátce Janě Hybáškové.
Mgr. Josef Cogan, nynější 
starosta města, kandiduje za 
stranu „Starostové a nezávislí” 
jako krajská dvojka na kandi-
dátce TOP 09. Bude, předpo-
kládám, prosazovat především 
ideje silné samosprávy a také 
zásady šetrného hospodaření 
státu.
Všichni tři jsou důvěryhod-
nými nositeli idejí své strany. 
Pro Novou Paky by bylo nej-
lepší, aby tam byli všichni tři 
a vznikl by jakýsi „novopacký 
klub”. Dobré je i pravolevé 
rozprostření, a můžeme být 
zároveň v koalici i opozici.   
S menšími šancemi na postup 
dále kandiduje RSDr., Ing. 
Otakar Ruml za KSČM, 
tradiční opora této strany v re-
gionu, bývalý ředitel Agrocho-
vu Stará Paka, dnes předseda 
výboru pro životní prostředí a 
zemědělství Královéhradecké-
ho kraje. 
A dále je tu Bc. Ondřej Vo-
ráček, absolvent Masarykovy 
univerzity v Brně, obor polito-
logie a mezinárodní vztahy, zá-
roveň podnikatel a také předse-
da místního sdružení 
ODS. Kandiduje na 
11. místě. Postupně 
si získává ve své 
straně pozici.   

C. Městské zastu-
pitelstvo
V říjnu se bude volit 
21 členů zastupitel-
stva, ti si následně 
mezi sebou vyberou 
starostu a ostatní 
členy rady města.
V těchto volbách 
formálně kandidují 
strany, volič však 
může zakroužkovat 
až 21 lidí ze všech 
kandidátek. Ale 

pozor, důsledek je ten, že 
tyto hlasy se primárně počítají 
straně a teprve získá-li strana 
určitý počet mandátů, tak se 
tento přerozděluje podle po-
řadí kandidátů daného voliči. 
Význam stran pro pořadí na 
kandidátce je tedy malý.
Sám jsem zvědav, kolik stran 
a uskupení bude kandidovat. 
Packou mikropolitiku sle-
duji z blízka, a zdá se mi, že 
kvalita zastupitelstev stoupá. 
Končí páté volební období od 
roku 1990. Každé nové obdo-
bí přineslo kvalitativní změny, 
stále více se prosazují lidé, kteří 
v profesním životě něco doká-
zali; nestačí být jen příjemným 
spoluobčanem, který každého 
pěkně zdraví a je považován za 
oblíbeného. Jsem rád, že se do 
zastupitelstva dostávají i lidé 
nepopulární, kteří však mají 
tah na bránu a něco umějí. 
Přemýšlejme, zda je třeba volit 
lidi, které máme rádi, více než 
ty neoblíbené, kteří mohou si-
lově něco změnit. Ti oblíbení 
budou chtít být oblíbení i nadá-
le a rozhodně si nebudou kom-
plikovat život tím, že budou po 
někom z městských zařízení 
chtít tvrdší práci, výsledky a 
úspory, což by samozřejmě 
bylo v zájmu občanů.    

D. Osadní výbory
Osadní výbory jsou v našem 
rozsahu unikátem. V osadách 
se volí celkem 10 osadních 
výborů. Každá osada má svůj 
malý rozpočet, má podíl na 
speciálním fondu na opravu 
cest a silnic a také se vyjadřu-

je ke všem záměrům v osadě 
(např. převodům pozemků od 
města). 
Výbory jsou sbory mnohdy 
velice aktivistické, kteří ne-
odbytně jdou za zájmy své do-
moviny; a to je dobře. Funkce 
je to náročná, na jedné straně 
jsou občané osad, kteří jen tak 
lehce (samozřejmě oprávněně) 
kritizují, a na druhé straně sta-
rosta nebo zastupitelstvo, které 
sleduje zájmy celého města a 
podporuje určitou osadu jen ve 
stanovených limitech. V těchto 
mezích se pohybuje osadní vý-
bor, což může být frustrující.
Ovšem naše osadní výbory 
jsou prvotřídní, mají autoritu 
na obou stranách, byly zvoleny 
a starosta je bere vážně.
Mám zprávy, že mnozí čle-
nové už nechtějí kandidovat, 
doufám že buď přehodnotí své 
stanovisko, případně vzejdou 
noví reprezentanti osad. 
E. Senát
Veterán senátních lavic MVDr. 
Jiří Liška bude (předpoklá-
dám) obhajovat svůj post. Je 
senátorem od jeho vzniku, 
přes předsednictví v senátním 
klubu ODS se vypracoval až na 
místopředsedu této komory. 
Každý jeho případný soupeř to 
bude mít nesmírně těžké, Liš-
kův život, postoje a politická 
činnost jsou základnou jeho 
neotřesitelné pozice. 
Najde se někdo v Nové Pace, 
kdo ho vyzve na souboj? I 
senátor toho může dost udělat 
pro své město.

   Rudolf Cogan

A. Volby v Nové Pace pracuje na krajském úřadě pozor, důsledek je ten, že je ke všem záměrům v osadě 

ČEKÁ NÁS ROK VOLEBNÍ

O novém zastupitelstvu se rozhodne na podzim (foto Josef Hendrych)
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Svozový kalendář na rok 2010. Marius Pedersen a. s.

Město Nová Paka Pořádek dělá přátelé

Občané Podnikatelé  
svozy   26x 52x 26x měsíční 13x

Měsíc čtvrtek-dne pátek-dne týdenní čtvrtek-dne pátek-dne týden
     1. 7,21 8,22 každá středa 7,21 8,22 4
     2. 4,18 5,19 každá středa 4,18 5,19 8
     3. 4,18 5,19 každá středa 4,18 5,19 12
     4. 1,15,29 2,16,30 každá středa 1,15,29 2,16,30 16
     5. 13,27 14,28 každá středa 13,27 14,28 20
     6. 10,24 11,25 každá středa 10,24 11,25 24
     7. 8,22 9,23 každá středa 8,22 9,23 28
     8. 5,19 6,20 každá středa 5,19 6,20 32
     9. 2,16,30 3,17 každá středa 2,16,30 3,17 36,40
    10. 14,28 1,15,29 každá středa 14,28 1,15,29 40,44
    11. 11,25 12,26 každá středa 11,25 12,26 48
    12. 9,23 10,24 každá středa 9,23 10,24 52
dle ulic dle ulic

V měsících leden a únor bude sběrný dvůr v sobotu UZAVŘEN

Poz. Provádíme svoz i ve dnech státních svátků.  

Svoz provádí fi rma Marius Pedersen a.s., Přibyslavská 124, Nová Paka, tel.: 493 723 095
Přejeme všem občanům pevné zdraví a mnoho pracovních úspěchů v roce 2010.

Život bez bariér, o. s. – SOCIÁLNÍ 
REHABILITACE

Od června 2009 je tato sociální služba financována v rámci indi-
viduálního projektu Královéhradeckého kraje, který je financo-
ván z ESF a státního rozpočtu ČR prostřednictvím Operačního 
programu Lidské zdroje a zaměstnanost, a je věnována přede-
vším osobám s tělesným postižením. Celkově sdružení službu 
poskytuje od ledna 2007.
Ke dni 30. 11. 2009 měla služba celkem 35 klientů, z toho 14 
s tělesným postižením. Služba je stále otevřena novým zájem-
cům z Novopacka, Jičínska a případně z dalších oblastí. Služba 
je poskytována zdarma.
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Dobře se kritizuje, 
když se fakta mlží

Když jsem si pročítal se zájmem poslední čísla Achátu, ze-
jména jak reagovali někteří pisatelé na můj článek „Je třeba 
brát v úvahu i názory opozice”, řekl jsem si, že bych snad 
už neměl nic kritizovat. Ale po přečtení mnohomluvného 
sršení profesionálního politika Petra Kuříka na moji adresu 
musím přece jen uvést některá jeho rádoby fakta do reálu. O 
žádné jeho „ješitnosti”ani „zásluhách” nebudu psát. Přesto, 
chválí – li si svoji práci náměstka hejtmana na krajském 
úřadě měl by ale také umět přiznat chyby. Tím se dostávám 
k meritu věci – že je těžké nereagovat na dluhy i „kost-
livce”, které bývalé vedení Královéhradeckého kraje pod 
vedením ODS a jeho sympatizantů za dobu svého působení 
vytvořilo. Budu konkrétní: celorepublikově byly kraje za-
dluženy částkou větší než 14 miliard korun. V tom jsou i 
finanční závazky (ručení) v přibližné výši 100 mil korun. 
Z toho Královéhradecký kraj se na tomto stavu podílí 
3,8 miliardami korun, to je 27 procent z celého celostát-
ního dluhu – jmenovitě Regiocentrum 1,6 – 1,8 mld.Kč, 
průmyslová zóna i komunikace - 1 mld.Kč a je možno 
pokračovat. Novému vedení proto nezbývá než šetřit a 
splácet dluh po svých předchůdcích. Jinými slovy – po 
několik dalších let nemůže přijmout žádný i sebevýhod-
nější úvěr. To je realita dneška.
Že se tedy musí šetřit, ať to stojí co to stojí – to je zřejmě 
novodobá parketa pana Kuříka. Jak jinak si totiž mohu vy-
světlit jeho vystoupení na posledním krajském zasedání, co- 
by krajského zastupitele, když bojovně až plamenně bojoval 
pro zamítnutí dotace Technickým službám Jičín na pořízení 
vysokozdvižného vozíku – i když tato žádost splňovala veš-
keré grantové podmínky. Nebo že by v tom byl jiný záměr? 
To se mi snad nechce věřit. 
Závěrem bych chtěl popřát všem Pačákům, všem mým příz-
nivcům, ale i odpůrcům hodně zdraví, štěstí i osobní pohody 
v letošním roce 2010.  Fr. Škvařil, člen zastupitelstva 

Dne 20. ledna 2010 si připomeneme desáté výročí dne, kdy od 
nás navždy odešel pan 
       Vladimír Sucharda.
Nezapomenutelný fanoušek novopackého basketbalu, fotbalu i 
dalších sportů, mezi přáteli zvaný „Všesportovec“.
„Lidé, měl jsem vás všechny rád.“
Vzpomeňte prosím, s námi      Rodina

Občanské sdružení 
Fontána vás zve na

NOVOROČNÍ 
KONCERT

v pátek 8. ledna 2010 
v 18 hodin 

ve velkém sále Jednoty 
bratrské v Nové Pace

Host koncertu:
Cantus Jaroměř

dále účinkují:
Vodopád, sbor Brá-
na, Septeto rodiny 

Čančíkovy

vstupné dobrovolné

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Dovoluji si poděkovat za projevy soustrasti, 
květinové dary a účast na rozloučení 
s mým manželem, panem

Manželka
s rodinou

RUDOLFEM 
ERLEBACHEM

Veterinární ordinace MVDr. Hany Cholmatové 
oznamuje úpravu ordinační doby 

od 1. 2. 2010 v úterý a pátek 8 - 9 hod a 15 - 18 hod. 
Ostatní dny zůstávají beze změn. Děkuji za pochopení.
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Není téměř dne, aby se u ryb-
níka Fařina, známého pod za-
žitým názvem Bahňák někdo 
nezastavil, vytáhl fotoaparát a 
pořídil pár záběrů. Možná do 
alba, kdo ví. Leckterý z nich 
si to kolem něho i zaštráduje. 
Pamětníci, není jich už mno-
ho, si připomínají, že kdysi 
dávno zde byl les, louka, pár 
rodinných domků a provoz 
řemenárny. Takovou zajíma-
vostí byl i domek v místě pod 
hrází dnešního rybníku - ve 
kterém, když se vešlo dovnitř 
- byly místo nábytku nama-
lované čáry skříní, dokonce 
oken i dveří. V roce 1936, 
kdy povodeň v Nové Pace 
způsobila obrovské materiální 
škody - bohužel i s lidskou 
obětí, došlo vedení města 
k závěru vybudovat vodní 

nádrž a účelně řešit odvody 
spadových vod. 
Tyto záměry se podařilo 
naplnit až o řadu let později, 
jak se uvádí v kronice města 
1947 – 1965: „Dne 25. srpna 
byly zahájeny brigádnické 
práce k výstavbě vodní nádrže 
za fotbalovým hřištěm proti 
toku Brdského potoka, kde již 
kdysi býval rybník. Tento pro-
jekt byl vypracován už v roce 
1947… nyní bylo zahájeno 
realizování tohoto projektu. 
Na tak zvané „Havlově louce” 
budou postaveny hráze a do 
rybníka budou zachycovány 
přívalové vody, aby vyrovna-
ly její odtok v níže položeném 
toku potoka”.. 
Farský rybník byl vybudován 
v roce 1953 na ploše 2,5 hek-
taru, kdy v nejhlubším místě 

měřil až 3,5 metru, ale praktic-
ky nikdy nebyl zcela vypuštěn 
a čištěn. Zejména v poslední 
době byli už někteří místní 
plavci, když vylezli z vody, 
až nápadně „osmahlí”. Dříve 
však, jak vzpomínají pamět-
níci, byla zde voda nádherně 
čistá .. 
To vše, jak si notoval Wal-
demar Matuška, ale „odnéés 
čas.” V loňském roce byl 
rybník Fařina po více než 50 
letech odbahněn a bude slou-
žit jako v minulosti i k rekre-
ačním účelům. Na tuto akci 
získalo město v roce 2008 
dotaci z Operačního programu 
životního prostředí ve výši 6,5 
mil. korun. Ze dna rybníka 
bylo odvezeno víc než 18 tisíc 
kubíků bahna. Část skončila 
na polích a „něco” také na 

rekultivační skládce ve Staré 
Pace. Došlo také k proměně 
blízkého okolí, kdy současný 
porost v okolí rybníka má být 
v průběhu deseti let nahra-
zen listnatými i jehličnatými 
dřevinami. U vodní nádrže 
budou rozmístěny lavičky. Už 
v příštím roce bude veřejnosti 
k dispozici písečná pláž. 
Zbývá dodat - veškeré práce, 
resp. jejich podstatnou část, 
související s renovací rybníka 
provedla novopacká firma 
Obis. V jakém terénu se pra-
covalo, o tom už víc poví ná-
sledující záběry známého no-
vopackého fotografa Zdeňka 
Čejky. A tak na závěr – nechť 
rybník Fařina – Bahňák dobře 
a hlavně bez problémů slouží 
dál.

 -Oh-

K rybníku Bahňák - slovem i fotografií
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Skautské středisko Nová Paka přeje spoluobčanům do nového roku hodně zdraví a spokoje-

nosti. Po novém roce si vás dovolí navštíviti jako skupiny Tří králů, které budou vybírati ve 

prospěch charity, jak už bylo uvedeno v minulém čísle Achátu. Děkujeme za pochopení.

Zároveň si vás dovolujeme pozvat na

SKAUTSKÝ PLES
dne 16. ledna 2010 u Militkých v Nové Pace

Cena Nadace 
OKD 2009 

pro občanské 
sdružení Život 

bez bariér 
Nová Paka 

Dne 23.11.2009 se zmocněnci 
občanského sdružení Život bez 
bariér Nová Paka Josef Fučík a 
Jitka Fučíková zúčastnili slav-
nostního večera u příležitosti 
předávání Cen Nadace OKD, 
kam byli pozváni na základě 
výběru a nominace do finále 
soutěže, který se konal v Kom-
presorovně Hornického muzea 
v Ostravě – Petříkovicích. 
Nadace OKD letos poprvé 
ocenila největší osobnosti ne-
ziskové sféry a také projekty 
realizované s podporou Nada-
ce OKD v loňském roce, které 
měly největší dopad a dlou-
hodobý přínos pro veřejnost. 
Projekty byly zařazeny podle 
dopadu a přínosu do 4 katego-
rií – Pro zdraví, Pro radost, Pro 
budoucnost a Pro Evropu.
V kategorii „Pro Evropu” 
získalo občanské sdružení 
Život bez bariér z nominova-
ných projektů první místo za 
projekt „Příprava žádosti o 
dotaci z ROP NUTS II Seve-
rovýchod”, a tím vlastně získal 
ocenění projekt „Centrum bez 
bariér v Nové Pace”. Občanské 
sdružení bylo první, kterému 
se podařilo naplnit podstatu 
grantového programu Pro Ev-
ropu ve finále o Cenu Nadace 
OKD. 
S cenou byl zároveň sdružení 
předán finanční dar Nadace 
OKD. Do soutěže bylo přihlá-
šeno cca 600 projektů z celé 
České republiky, nominováno 
bylo 70 projektů, a proto si 
umístění na prvním místě ve 
své kategorii sdružení velice 
váží a za svou záslužnou čin-
nost i zaslouží.
Zmocněnci sdružení ve svém 
vystoupení přiblížili přítom-
ným hostům tohoto slavnost-
ního večera činnost a poslání 
sdružení, představili projekt 
„Centrum bez bariér v Nové 
Pace”, na který čerpají finanč-
ní prostředky z Evropské unie, 
a cíle postupné obnovy Centra 
Klášter v Nové Pace (bývalý 
objekt nemocnice v Nové 
Pace).      Eva Jodasová
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Nejznámějším packým bláznem 
se stal Josef Kraus, který se na-
rodil v roce 1919 v Podlevíně. 
Pozdější po celé Pace i okolí 
proslulý vodník býval v mládí 
ministrantem. „A pak dělal 
hrobníka,” vzpomínal na něho 
před lety výtvarník Jan Klou-
ček. „To ale nebyl blázen, byl 
to inteligentní člověk, který 
vyšel normální školu. Ještě za 
komunistů mně říkal: ‚Já ze 
sebe musím dělat blbce, ale já 
nejsem, pane Klouček.‘
A já mu na to říkal: ‚Já to 
vím.‘
A on: ‚Poněvadž já si můžu 
jako blázen ledacos dovolit.‘ 
Nadával na komunisty a oni 
ho brali jako blázna.”
Josef Kraus toho využíval, 
chodil oblečený jako vodník 
a s halapartnou v ruce třeba z 
legrace řídil dopravu na hlavní 
novopacké ulici. „Měl komplet-
ní kostým vodníka,” doplňuje 
Jana Kloučka pamětnice Bože-
na Riedlová, „jen voda mu ze 
šosu nekapala. Jezdil po okolí 
na jarmarky a na merendy, 
jeden čas měl i Manku.”
„Nejslavnější hastrman Pepík 
Krausů byl náš nejlepší kama-
rád a pomáhal nám, když nám 
umřel táta,” vzpomíná zase 
dnešní ředitel Střední umě-
leckoprůmyslové školy a Vyšší 
odborné školy v Jablonci nad 
Nisou Jiří Dostál. „V té době 
bylo bratrovi šest let, mně pět a 
sestře jeden rok. Lidé od policie 
a Státní bezpečnosti nás kvůli 
tetě, která byla paní továrníko-
vá, neměli rádi. Domovní pro-
hlídky byly na denním pořádku, 

NOVOPACKO -  PORTRÉT PAMĚTI A SRDCE

V minulém Achátu jsme přinesli základní informace o knížce Novopacko – Portrét paměti a srdce, která vyšla 12. prosince a napsal 
ji Jan Stejskal. Dnes se k titulu vracíme a představíme ho trochu podrobněji.
Vlastní text je rozdělen do osmnácti kapitol, přičemž už jejich název vystihuje hlavní téma každého oddílu. Tak je hned v první ka-
pitole nazvané Poloha přiblíženo Novopacko, přičemž autor si vzal na pomoc jeden z nejstarších literárních polohopisů naší oblasti 
– našel ho v rukopisné Kronice města Nové Paky z roku 1837, kterou napsal kaplan Jan Nešpor. Autor pokračuje kapitolami o víře, 
o řemeslech (v ní mimochodem syn továrníka Otty Kretschmera Adam Kretschmer vypravuje, proč se textilákům z Novopacka 
říkalo “chcankaři”), o učitelích, o lékárně a o rodu Geislerů, o muzikantech a o Čílových. V oddíle věnovaném vztahům mezi Čechy 
a Němci Jan Stejskal připomíná působení letců z Novopacka za 2. světové války a v kapitole Umělecká řemesla popisuje mimo jiné 
život významného kartografa Matěje Semíka. Následuje rozsáhlá pasáž o rodu Suchardů a pak představení rodu Jampílků a Kaizlů. 
Pěkná kapitola je věnována spiritistům a drahým kamenům, vůbec nejdelší oddíl knihy je poté věnován výtvarníkům. Otevírá ho 
napínavý text o Josefu Tulkovi. Po výtvarnících, mezi nimiž je zařazeno i svérázné povídání Vlastimila Mužíčka, přichází na řadu 
spisovatel Josef Karel Šlejhar a hned po něm autor představuje i jeho píšící kolegy, třeba Jana Opolského, Josefa Kocourka, ale i 
Kryštofa Haranta.
Ke konci knihy autor vypravuje o sochaři Ladislavu Zívrovi a úplný závěr tvoří pasáže věnované současnosti. Vzpomenut je v nich 
například malíř Lubomír Typlt, ale i spousta dalších osobností, které z Novopacka pocházejí, nebo sem pravidelně jezdí – třeba známá 
televizní moderátorka Halina Pawlowská. Ještě předtím však Jan Stejskal v kapitole pojmenované Blázni zjišťuje, kdy se vlastně 
objevilo pojmenování “packý blázni”, a následně uvažuje o tom, jestli na Novou Paku opravdu sedí. V textu přitom pomocí kronik 
a vzpomínek přibližuje všelijaké místní třeštílky a jejich představení zakončuje portrétem snad nejznámějšího “packého blázna” 
– vodníka Josefa Krause. Jako drobnou ukázku z knihy tedy přinášíme tuto pasáž, kterou autor pro potřeby Achátu mírně upravil:

na hospodářství plno práce, 
tenkrát jsme měli ještě jednu 
krávu, máma vždycky brečela 
a posílala nás ven. Potom ji 
odsoudil komunistický soud do 
vězení, ale po odvolání jí kraj-
ský soud udělil milost. Tak jsme 
nemuseli do děcáku … Pepík 
Krausů nám v té době pomáhal. 
Nikdy se neoženil, byl zvláštní, 
ohromně hodný, udřený z práce 
na poli. Každému pomáhal, a 

tak si lidé mysleli, že je blázen. 
Naučil mne jezdit s koňmi, se-
kat trávu, pracovat v lese, zabít 
králíka a slepici. Psal básně,” 
uzavírá svou vzpomínku Jiří 
Dostál.
Komunisté ovšem Pepíka 
Krausů v klidu nenechali. Na-
šli cestu, jak ho týrat. „Bydlel 
v domově důchodců naproti 
zvláštní škole,” vypravuje 
pamětnice Božena Riedlová. 

„Když pracoval na zahradě 
a já jsem náhodou byla s 
dětmi na té naší, přivolal mě 
k plotu a trpce si stěžoval na 
chování členů Sboru národní 
bezpečnosti. Přidělovali mu 
různé nechutné činnosti jako 
holení a oblékání sebevrahů, 
sbírání zbytků nebožáků, kteří 
se dali přejet atd. Všecko dělal 
pokorně a jako věřící člověk se 
soucitem … Nakonec soudruzi 
Pepíčka přece jen dostali. Za-
vřeli ho do blázince, odkud se 
vrátil zlomený na duchu i na 
těle. Netrvalo dlouho a vyřešil 
svůj ‚případ‘ po svém.”
„Přišel jednou do hospody 
a říkal: ‚Mládenci, já se jdu 
oběsit‘,” vzpomíná na událost 
výtvarník Jan Klouček. „Ale 
nikdo mu nevěřil. No a druhý 
den se oběsil.”
Stalo se to v říjnu 1985. Se ži-
votem se rozloučil na bříze ne-
daleko hřbitova v Podlevíně, na 
dohled od hrobu svých rodičů. 
K nim si chodil třeba i v noci 
postěžovat a ulevit své trýzni, 
tady se rozhodl ji i ukončit. „A 
zajímavé je, že to byl sebevrah, 
ale farář mu šel na pohřeb a 
rozloučil se s ním v kapličce,” 
uzavírá Jan Klouček.

Kniha, jejíž vydání finančně 
podpořily Královéhradecký 
kraj a Pivovar Nová Paka, je 
plná příběhů z Novopacka. Její 
formát je nakonec 17 x 24 cm 
a celkem obsahuje přibližně 
350 stran – jde tedy o jednu z 
nejobsáhlejších publikací, která 
kdy o Novopacku vznikla.

 Jan Stejskal
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Je to již 10 let od doby, kdy 
se pár místních nadšenců do 
plastikového modelářství a 
letectví z Nové Paky a blízké-
ho okolí nedlouho po založení 
svého klubu (KPM) rozhodlo 
zorganizovat v druhé polovině 
května 2000 první místní sou-
těž svého druhu o nejlepší plas-
tikové modely letadel, lodí, aut 
v různém měřítku a kategorii, 
ale také figurek a dioramat, aby 
podnítili zájem mladé generace 
o tuto zájmovou činnost. V ne-
poslední řadě byla akce pojata 
jako neformální setkání přátel 
a příznivců letectví a také širší 
veřejnosti, která mohla taktéž 
zhlédnout bohatý doprovodný 
program v podobě dokumentů, 
vojenské techniky či mažoretek 
apod.. K dobrému a pohodo-
vému průběhu akce přispělo 
bohaté občerstvení s vkusnou 
hudbou v areálu DDM Sto-
nožka na sídlišti v Nové Pace. 
Ohlas na I. ročník byl skutečně 
velmi kladný a velice motivu-
jící do naší další práce nejen 
s mládeží. Postupem doby, 
zkušenostmi, příchodem ne-
mnoha nových, zato velmi 
přínosných členů, zejména 
pana ing. Milana Věchta v ro-
ce 2002, se zakládající členové 
klubu, pánové Milan Brendl a 
Milan Čapek rozhodli soutěž 
tehdy pojmenovat originálním 
názvem “Novopacký šutrák”, 
který byl použit díky nalezišti 
polodrahokamů v naše regi-
onu a také díky hodnotnému 
umístění v podobě výbrusu 
skvostného kamene. 
Po předložení několika návrhů 
dostalo novou podobu také 
logo našeho klubu v podobě 
pilota Českých leteckých sil 
s českou vlaječkou. Na helmě 
a zdviženou pravicí s palcem. 
Díky tvůrčí invenci a kreativitě 
všech aktivních členů se Klub 
vyvinul v uznávanou partu 
v modelářském světě jak na 
domácí, tak také na zahranič-
ní půdě a název “Novopacký 
šutrák” je dnes bez nadsázky 
uznávaným pojmem! S po-
stupem času jsme také začali 
navazovat přátelské kontakty 
s jinými kluby z naší vlasti - 
zejména cenná je spolupráce 
s kluby z Čáslavi, Prostějova, 
ale také z Náchoda a Žamberka. 

Ze zahraničních klubů si velmi 
ceníme spolupráce s belgickým 
klubem IPMS Belgie, kteří nás 
doposud nejčastěji navštívili. 
A když se tak ohlédneme za 
rokem minulým z hlediska 
účasti na domácích soutěžích, 
tak dosáhla velmi vysokého 
celkového počtu 16 soutěží, 
pro některé z nás s velmi 
hodnotným umístněním v ná-
sledujících městech: Hradec 
Králové, Pardubice, Praha, 
Jičín, Prostějov, Čáslav, Brno, 
Vyškov, Mladá Boleslav, Pl-
zeň, Náchod, Písnice, Žamberk 
a Trmice. 
Mezi naše klubově nejúspěš-
nější modeláře se opět (jako 
již tradičně) zařadili: ing. 
Milan Věchet, ing. Zbyněk 
Škopán, Mgr. Miloš Mráček, 
Petr Navrátil, Mudr. Petr Hro-
mada, ing. Tomáš Bergmann, 
Petr Bergmann, Adam Šolc, 
Zdeněk Krčmář, Petr Vorobok 
a Rudolf Karban.
Samozřejmě jako každým 
rokem je pro nás událostí 
roku naše domácí akce, náš 
Novopacký šutrák, kdy hostí-
me jak domácí, tak zahraniční 
modeláře. V roce 2009 akce 
proběhla 16. května, a to opět 
v areálu DDM Stonožka, a 
navíc z kapacitních důvodů 
také v prostorách školní jídel-
ny ZŠ Husitská v Nové Pace. 
Pomyslnou třešinkou na dortu 
a velkým lákadlem snad pro 
všechny věkové kategorie ju-
bilejního X. ročníku však byly 
2 obří modely lodí v měřítku 1:
100, které si prodělaly v naší 
zemi a vůbec jako v první 
zemi bývalého východního 
bloku svoji premiéru. Je od 
francouzského modeláře jmé-
nem Ives Marchand. 
Věnujme se nyní pouze jed-
nomu modelu letadlové lodi 
jménem „Foch”, která sloužila 
ve francouzském námořnic-
tvu od roku 1963 do roku 
2000. Účast nejen mládeže, 
ale široké veřejnosti předčila 
veškerá naše očekávání, když 
skromný Francouz několikrát 
prezentoval v časovém inter-
valu 20 minut, co jeho model 
„umí” a co vše pro jeho stavbu 
musel učinit. Zmiňme prosím 
také jen ve stručnosti několik 
základních dat: Stavba rádiem 

řízeného modelu trvala 15 let, 
délka činí 2,7 metrů a pouze 
materiálová hodnota obnáší 
20.000,- EUR. Model nabízel  
neuvěřitelné, dechu beroucí 
efekty, kdy se jeřáby vysou-
valy a zasouvaly, výtahy se 
spouštěly, letadla startovala a 
to vše bylo umocněno originál-
ními video a audio nahrávkami. 
Člověk se díky takové ukázce 
dokázal vžít do provozu jako na 
skutečné lodi … Nebylo divu, 
když pan starosta města Nová 
Paka Mgr. Josef Cogan vyhlá-
sil jako nejlepší model soutěže 
právě toto veledílo! Jinak akce 
proběhla v pohodovém duchu 
také za účasti polských a bel-
gických modelářů a k celkové 
spokojenosti všech. 
Jak již zaznělo, náš Klub se 
účastní zahraničních soutěží 
a rok 2009 nebyl výjimkou. 
S celkovou účastí na 4 sou-
těžích (viz níže) jsme byli 
nadmíru spokojeni a rádi by-
chom navázali na tuto tradici i 
v dalších letech a také v dalších 
zemích: 
Go Modelling 2009 7.-8. bře-
zen 2009, Vídeň, Rakousko, 
celkem 12 ocenění 
XXIX Wrocław Model Expo 
- Światowid 2009 9.-10. kvě-
ten 2009, Wroclaw, Polsko, 
celkem 10 ocenění + 1. místo 
za nejlepší zahraniční modelář-
ský klub 
XXVI Krajowy Konkurs 
Modeli Redukcyjnych 3.-
4.10.2009, Szczawno Zdroj, 
Polsko, celkem 13 ocenění
Plastiková zima 28.11.2009, 
Bratislava, Slovensko, celkem 
14 ocenění
Pro ty zájemce, kteří by se 
chtěli dozvědět více informací 

o činnosti a výsledcích našeho 
klubu, prosím, navštivte nás na 
našich webových stránkách: 
http://www.kpmnp.wz.cz
Náš klub netvoří jenom aktiv-
ní modeláři, ale také členové, 
kteří zabezpečují technicko-
-hospodářský chod klubu. 
Jejich činnost se zdá být nevi-
ditelná, ale je velmi přínosná 
pro aktivní modeláře klubu a 
pro naši novopackou soutěž. 
Patří jim nemalý dík a jsou jimi 
pánové: Martin Čapek - hospo-
dář, Josef Lukeš – organizační 
podpora, Radim Karel – tisko-
vá propagace a komunikace se 
zahraničím, Ladislav Hovorka 
- organizační podpora. 
Členská základna modelářů 
z okolí není velká a místní ne-
velký počet členů se většinou 
věnuje přípravným pracem 
k dobrému průběhu soutěže 
Novopacký šutrák. Bohužel 
se nám za 10 let činnosti 
nepodařilo získat další nové 
místní členy, a proto si ceníme 
členství také modelářů z jiných 
částí naší vlasti, kteří s námi 
rádi spolupracují a rádi náš 
klub reprezentují. Za zdárnou 
činnost považujeme modelář-
ský kroužek v DDM Stonožka 
v Nové Pace pod vedením 
zkušeného modeláře pana 
Petra Navrátila z Kalné, který 
rovněž vede druhý modelářský 
kroužek v Dolní Kalné. 
Chtěli bychom za uplynulé 
období velmi poděkovat měs-
tu Nová Paka, DDM Stonožka 
a ZŠ Husitská, sponzorům a 
všem stávajícím členům za 
jejich práci. Do nového roku 
2010 bychom všem našim pří-
znivcům popřáli pevné zdraví.

Za KPM Radim Karel

Činnost Klubu plastikových modelářů (KPM) se sídlem v Nové Pace v roce 2009
Rok se sešel s rokem a my bychom si rádi dovolili zhodnotit naše uplynulé období a podělilit se s čtenáři Achátu s našimi aktivitami, 
účastmi na nejen domácích soutěžích a v neposlední řadě sdělilit naše pocity z našeho pohledu jubilejního a významného roku. 
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Sobotu 21. 11. 2009 si ve slavnostní náladě užili noví novopačtí 
občánci. Konalo se již tradiční první setkání nových občánků 
s panem starostou Mgr. Josefem Coganem. Seznámit se tentokrát 
přišly děti narozené od dubna do září letošního roku. Celkem jsme 
přivítali 40 dětí, z toho 18 malých slečen a 22 chlapců. Sváteční 
chvíle byly ještě umocněny vystoupením dětí ze základní školy 
v Husitské ulici pod vedením paní učitelky Mgr. Břetislavy Dixo-
vé. Každý občánek dostal od pana starosty pamětní list a truhličku 
s novopackým achátem, jejich maminky potěšila růže.
Našim nejmenším i všem jejich blízkým přejeme především 
zdraví, pohodu a radost ze života. M. Fajferová, matrikářka 

Fotosloupek - předvánoční trhy

Sobotu 21. 11. 2009 si ve slavnostní náladě užili noví novopačtí 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
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Psát tento článek je pro mě ob-
rovská čest a zároveň neuvěřitel-
né potěšení. Byla jsem svědkem 
naprosto dokonalého hudebního 
zážitku. Samhain v prostorách 
Velvety pokřtil tak dlouho oče-
kávané debutové CD – The Ark 
of Eternity. 
Úctyhodná návštěvnost se vy-
houpla k číslu dvě stě padesáti 
platících lidí, atmosféra tudíž 
byla strhující.
Přesně v půl osmé byla k potě-
še všech pivařů zahájena akce 
Kryštof - sto piv zdarma. A půl 
hodinky na to to veliké před-
stavení vypuklo. Na obrovské 
podium nastoupili první hvězdy 
večera, brněnští Eagleheart. Jako 
obvykle nezklamali a předvedli 
skvělý výkon, podpořený jedi-
nečnou show. Snad ani nemá 
cenu mluvit o dokonalém hlasu 
zpěváka Vojty, okouzlujících 
kytaristech a příležitostných 
zpěvácích, Michalovi a Mar-
tinovi, notně podporovaných 
rytmickým duem basáka Jirky a 
bubeníka Zdeňka. Srdce fanouš-
ků, nejen brněnských, potěšily 
všechny songy z CD Moment 
of Life a maximální radost šířící 
se z podia mezi dav.
Rychlé přestavění nástrojů a té-
měř na minutu přesně již začínají 
hrát Rimortis, velmi vyhraná par-
tička z Poděbrad. Představili se 
nám novým setem písní z nedáv-
no pokřtěného alba Deset kroků 
zpět. Na fans však nezanevřeli a 
hitovku Zvony fantazie zahráli i 
tentokrát. Strhující představení 
se na podiu začalo odehrávat 
ve chvíli, kdy na něj připlula 
Veronika (zpěvačka Samhain) 
a střihla dokonalý duet s Mi-
lanem Hloucalem, zpěvákem 
Rimortis. 
A již se blížím k vrcholu večera, 
totiž Samhainům, všichni přišli 
hlavně kvůli jim. Světla se 
ztlumila a na místě pro bicí se 
rozzářilo téměř magické světlo, 
které prosvětlovalo nové blány 

kopáků. Spustilo se fecelifto-
vané, krásně snivé intro; čtyři 
postavy v mnišských kápích 
přinesli na podium svíce a hned 
za nimi přišli mužští členové 
kapely. Mezi diváky se strhl 
nepředstavitelný aplaus. Kluci 
na nic nečekali a spustili svá 
instrumentální kouzla. Při druhé 
písni Part of Destiny se objevila 
královna večera, Verča, v krásné 
černé róbě. Další aplaus.
Následující píseň byla česká, 
takže si všichni skalní fanoušci 
mohli společně zazpívat.
Celý koncert se proměnil ve str-
hující záležitost. Z pódia se řinu-
lo nepřeberné množství pozitivní 
energie a potěchy z hudby. 
Přede mnou v kotli pařili ti 
největší metaloví nadšenci, 
okolo mě se do rytmu pohupo-
vali všichni ostatní návštěvníci. 
Vždy, když jsem se zadívala 
na lidi, spatřila jsem pouze ne-
přeberný les rukou s klasickým 
metalovým uspořádáním prstů. 
Na všech bylo vidět, že si křest 
užívají, seč mohou. 
Při sólu Ondry Vrby na bicí na-
skákal všem přítomným obdivu-
hodný výraz ve tváři. Samhain 
má v bubeníkovi poklad, to 
potvrdil i dlouhatánský potlesk 
publika. 
Verča si střihla další duet, ten-
tokráte s Eagelherťáckým Mi-
chaelm Kůsem. A krásně jim 
to dohromady notovalo. Nastala 
chvíle nejočekávanější, a to 
samotný křest. K Samhainům 
se přidali ještě další dva neod-
myslitelní a veledůležití členové, 
Vašek Boch – fotograf, webmas-
ter, desingner a kamarád a Lukáš 
Fára – textař anglických písní a 
bratránek.  Kmotři, Michal Kůs 
z Eagleheartu a Jakub Vácha 
z Rimortis popřáli Arše Věčnosti 
vše nejlepší a jak se patří ji celou 
potopili do sektu. Všichni si při-
pili, Ondra si užil chvíle alá vítěz 
F1, když rozstříkal bublinky do 
sálu, a pak už jen lahev kolova-

la mezi kamarády pod podiem.
Set pokračoval, na řadu přišel 
Hrdina – téměř hymna, vyja-
dřující Samhainí cestu vzhůru. 
U písně The Cave se všichni 
přítomní rozplývali, někteří se 
zasnili a nechali se unášet libý-
mi tóny. Po skončení koncertu 
jsme si vykřičeli opakování 
Hrdiny. Musím se přiznat, že 
mi naskákala husí kůže, když 
se rozezpívalo téměř tři sta lid-
ských hlasů dohromady. Závěr 
měl opravdu grády.
Abych zachytila autentičnost 
okamžiku, vydala jsem se po 
koncertě zpovídat přítomné 
muzikanty a návštěvníky.

Lukáš Kolek - Samhain
Lukáši, která píseň se ti z nové-
ho alba nejvíce líbí?
Mně se líbí všechny. A kterou by 
jsi nám doporučil? Ta, která by 
se vám opravdu mohla líbit, je 
osmá písnička The Cave.
Vašek Boch – Samhain
Vášo, ty máš v Samhainu dů-
ležitou roli, jak si s dnešním 
koncertem spokojen? Napro-
stá špička. Jaká písnička se ti 
nejvíce líbí? Asi The Cave a 
Antedeluvian.
Dáša – fanynka a kamarádka
Dášo, co se ti dnes večer jako 
fanouškovi líbilo nejvíc? Nejvíc 
se mi líbila ta atmosféra, diváci 
očekávající, co přijde, a zpívající 
s kapelou.
Jirka Vrba - Samhain
Jirko, můžeš mi říct, jak jsi 
spokojený s dnešní akcí? Já 
jsem brutálně spokojený, ale 
úplně mrtvý, jsem rád, že vůbec 
mluvím. Vůbec jsme nečekali, že 
to bude až takhle veliký. Která 
písnička se ti z Archy nejvíce 
líbí?? To teda nevím, ale citovou 
hodnotu mám k pomalé písničce, 
které je osmá. Takže The Cave? 
Jo, jo, The Cave.
Probíhalo dnešní večer všechno 
podle plánu nebo jste i improvi-
zovali? Všechno podle plánu, jen 
jsme nečekali, že kameramani 
budou běhat po podiu a budou si 
nás točit z detailu. To byla z na-
ší strany tak trochu improvizace, 
protože jsme pořádně nevěděli, 
co máme dělat, ale chovali jsme 
se tak jako vždycky – všechno 
bude na záznamu.
Šárka – fanynka a kamarádka 
Šárko, jak se ti koncert líbil? Já 
jsem úplně nadšená, protože na 
tohle jsem čekala tři čtvrtě roku, 
kluci na tom pracovali opravdu 
dlouho. Úžasný koncert, úžasná 
atmosféra, spousta lidí, skvělá 
hudba. Myslím, že to bylo skvěle 
odehrané. Prostě bomba.
Pan Cogan – starosta nové 
Paky
Můžu se Vás zeptat, jaká je 
vaše reakce na tento koncert? 

Mno, koncert byl supr. A co 
se vám líbilo nejvíc? Kapela 
hrála dobře a bylo to příjemné. 
(srdečný smích) Měl jsem při té 
hudbě takové příjemné mrazení 
po zádech, a to si myslím, že je 
zárukou kvality.
Michal Mike Kůs – Eagleheart, 
kmotr
Jaké máš pocity z vašeho kon-
certu? Pocity? No, my jsme 
byli naprosto spokojení, dobré 
to bylo. A co říkáš na to, že Sa-
mahin vydali cédéčko? No to je 
naprosto úžasná věc a jsme rádi, 
že jsme se na tom mohli podílet. 
Já ho teda ještě celé neslyšel, ale 
co jsem slyšel na koncertě, tak to 
je vynikající.
A jaká byla spolupráce se Sa-
mhain? My jsme kamarádi už 
dlouho, takže skvělá.
Klidně nám na ně pověz nějaký 
drb … Nějaký drby? Já můžu 
říct drb, že nahráli CD extrémně 
rychle, což jsem absolutně ne-
chápal. Jsou fakt dobrý! A mají 
obrovský potenciál. Já si myslím, 
že to je jedna z nejnadanějších 
kapel u nás.
Přijedete zase někdy do Paky? 
Když nás někdo pozve, tak určitě 
ano a rádi. 
I přes tu dálku? Nám to za to sto-
jí. Hráli jsme tu vloni, a už ten-
krát to bylo supr a dnes to bylo 
ještě lepší. Rádi přijedeme.
Přéma Šulc – Samhain Přémo, 
co bys vzkázal čtenářům? Aby 
poslouchali dobrou muziku (me-
tal) a nebáli se navštěvovat akce 
tohoto ražení. Kapely podporu 
potřebují a pak to fanouškům 
taky vrátí.

Při psaní tohoto článku jsem si 
pro inspiraci pouštěla CD The 
Ark of Eternity. Už dopředu 
jsem věděla, že píseň The Cave 
bude skvělá, zamilovala jsem si 
ji. Musím však podotknout, že i 
zbytek nahraného materiálu je 
perfektní. 
Matně si vzpomínám na úplně 
první koncert, od té doby uděla-
la kapela nesmírný pokrok, který 
je slyšet při každém koncertu. 
Jejich hudba je plná epičnosti 
a fantazie. Je to přesně taková 
hudba, při které můžete zavřít 
oči a začít snít ... přenese vás do 
jiného světa … A věřte mi, že se 
vám tam bude líbit.

Míša Sehnalová

Samhain … Křest … 
The Ark of Eternity …



14 15

Upozornění: Dle zákona ČNR č. 241 každý účastník veřejné produkce kinematografického díla se vstupným zaplatí k ceně vstupenky příplatek 1,- Kč. Informace o programu 
kina 17 – 20.15 na tel. 493 722 892, 8 – 15.30 na tel. 493 721 928 nebo na HYPERLINK „http://www.kultura-novapaka.cz/„, www.kultura-novapaka.cz,HYPERLINK „http://
www.munovapaka.cz/„ HYPERLINK „mailto:kino@kultura-novapaka.cz„, kino@kultura-novapaka.cz, HYPERLINK „http://www.munovapaka.cz/„ , info@kultura-novapaka.czHY-
PERLINK „http://www.munovapaka.cz/„ 

Předprodej a prodej vstupenek:
Pokladna otevřena půl hodiny před začátky představení.

Změna programu vyhrazena.

6. středa pouze ve 20 hodin

Bratři Bloomovi
Příběh dvojice bratrů Stephena a Blooma nabízí totiž nepřehledně kom-
plikované vyprávění o zlodějském plánu, do nějž duo sourozeneckých 
podvodníčků zaplete bohatou naivní ženu Penelope. 
Dobrodružná krimi-tragikomedie USA – přístupné – vstupné 69 Kč 
– 113 min.

8. pátek pouze v 17.30 hodin

Love and Dance
Touha tančit… Touha milovat… „Love and Dance” je film, v němž se 
mezi rytmem a tancem rodí láska, ve které první krůčky hrdinů po parketu 
strhnou lavinu nečekaných událostí.
Polský taneční film – přístupné – vstupné 64 Kč - 123 min. 

9. sobota v 17.30 a ve 20 hodin

Zemský ráj to napohled
Mrazivá komedie o tom, jak se dalo žít v 70 letech a zároveň se nenechat 
zmrazit. Hrají: Vilma Cibulková, Tereza Voříšková, Dana Marková, 
Miloslav Etzler, Ondřej Vetchý. Režie: Irena Pavlásková
Česká mrazivá komedie – přístupné – vstupné 69 Kč - 119 min.

13. středa pouze ve 20 hodin

Chceš mě, chci tě
Otestujte si, který je ten pravý. Chytrá a sexy komedie o mužích, ženách 
a obrovské propasti...  
Romantická komedie USA – nepřístupné do 12 let – vstupné 69 Kč 
– 96 min.

14. čtvrtek pouze v 19 hodin

Vtáčkovia, siroty a blázni          Projekt 100
Filmový klub. Nekonvenční příběh tří přátel. Natočil v roce 1969 Juraj 
Jakubisko. Film Slovensko/Francie – vstupné pro členy FK 59 Kč, pro 
ostatní s příplatkem – 78 min.

15. pátek pouze v 17.30 hodin

2012
Největší trhák roku se blíží do kin!!! Rok 2012 je posledním rokem 
Mayského kalendáře a podle mnoha lidí tedy i rokem konce světa. A 
zdá se, jako by na temných předpovědích něco bylo. 
Režie: Roland Emmerich, hrají: John Cusack, Thandie Newton, Amanda 
Peet a další
Akční sci-fi drama USA – nepřístupné do 12 let – vstupné 69 Kč – 158 
min.

16. sobota pouze v 17.30 hodin

Zataženo, občas trakaře
Je to příběh o zvláštním a pozoruhodném městě. V tomto městě se počasí 
mění třikrát denně - v době snídaně, oběda i večeře. Neuvěřitelné dobro-
družství s velkolepými...porcemi. Film, inspirovaný oblíbenou dětskou 
knížkou, přivádí diváky do města, kde z nebe místo deště padá jídlo!
Animovaný rodinný film USA v českém znění – přístupné – vstupné 
69 Kč – 90 min.

20. středa pouze ve 20 hodin

3 sezóny v pekle
Dokud sníš, nejseš mrtvej! Velká milostná romance na pozadí dramatic-
kých historických proměn přináší herce Kryštofa Hádka v jeho nejlepší 

roli od Svěrákova Tmavomodrého světa. Dále hrají: Karolina Gruszka, 
Martin Huba, Jan Kraus a další, režie: Tomáš Mašín
České milostné drama – nepřístupné do 12 let – vstupné 69 Kč – 110 
min.

22. pátek pouze ve 20 hodin

V hlavní roli Já 
Černá komedie tragických rozměrů aneb Zubatá se nepřezouvá.
Irská komedie – nepřístupné do 12 let – vstupné 64 Kč -  87 min.

23. sobota pouze ve 20 hodin

Saw VI
Kdo si pro tentokrát zaslouží bojovat o svůj život? Jaké hračky čekají 
na ne zcela nevinné oběti? A hlavně, řekl už mrtvý Jigsaw své poslední 
slovo? Horor USA – nepřístupné do 15 let – vstupné 69 Kč -  90 min. 

27. středa pouze v 17.30 hodin

Vánoční koleda
Vánoční koleda, jeden z nejoblíbenějších vánočních příběhů podle 
povídky Charlese Dickense.
Animovaný rodinný dobrodružný film USA v českém znění.
přístupné – vstupné 69 Kč – 96 min.

30. sobota pouze ve 20 hodin

Ctihodný občan
Dramatický thriller o muži, který se bez slitování rozhodne pomstít všem, 
kdo nechali z vězení propustit vraha jeho rodiny.
Drama USA – nepřístupné do 12 let – vstupné 69 Kč      

Kino hraje dětem:
9. sobota v 15.30 hodin

Dětský bijásek
Pásmo: Krakonošovy pohádky

Připravujeme:
Láska na druhý pohled – Pamětnice – Zakletý v čase -  Zombi-
eland – Můj život v rujnách – Samec – Stínu neutečeš – Artur 
a Maltazardova pomsta – Sherlock Holmes
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Vstupenky NA VÝŠE UVEDENÉ POŘADY LZE ZAKOUPIT JIŽ DNES V 
KANCELÁŘI MKS NEBO SI JE MŮŽETE REZERVOVAT NA TELEFONU 
493 721 928, 737 289 732
ZAMLUVENÉ VSTUPENKY VYZVEDNĚTE NEJPOZDĚJI TÝDEN PŘED 
PŘEDSTAVENÍM! (Zakoupené vstupenky jsou vratné nejpozději 3 pracovní 
dny před představením.) ZMĚNY V PROGRAMU VYHRAZENY

VÝSTAVA OBRAZŮ - Petr Riedel 
Výstava obrazů trvá do 9. 1. 2010.

ČESKÉ NEBE
Divadlo Járy Cimrmana - pondělí 4. 1. 2010 v 19.30 hod., velký sál, vy-
prodáno. Divadelní sezónu 2010 zahájí tradičně Divadlo Járy Cimrmana 
s úspěšnou hrou České nebe.

KREATIVNÍ DÍLNA 
na téma: Dekorace z dřevěných výřezů neděle 10. 1. 2010 ve 14 hod. 
v malém sále, cena: 200 Kč. Na této dílně bude pro každého účastníka 
připraven dřevěný výřez z bukové překližky, takzvaný KOCOUR HLÍ-
DAČ, kterého si každý účastník namaluje dle svých představ. Hotového 
kocoura si můžete umístit na zárubeň dveří, aby je hlídal. Barvu kocoura 
můžete přizpůsobit tak, aby vkusně doplnil interiér vašeho bytu. Dílna 
na toto téma si získá nejenom děti, ale i dospělé, kteří mají rádi veselé 
bytové doplňky. Nemusíte mít žádné obavy, práce je skutečně jednodu-
chá, zvládne ji opravdu každý. Kapacita dílny je 8 – 20 účastníků. Do 
dílny je nutné se předem závazně přihlásit a zároveň uhradit účastnický 
poplatek v kanceláři MKS do středy 7. ledna 2010. Nezapomeňte si 
na dílnu přinést jeden výtisk novin, přezůvky, pracovní oděv a hlavně 
dobrou náladu!!!! Budu se na vás těšit, Monika Hanušová!!! Další info. 
na tel. 737 43 00 99

ELENA SONENSHINE TRIO
pátek 15. 1. 2010 v 19 hod. v malém sále, vstupné: 100 Kč
Výborná česká jazzová zpěvačka Elena Sonenshine poctí Novou Paku 
svou návštěvou s neméně vynikajícími hudebníky Mirkem Linkou – ky-
tara a Petrem Dvorským – kontrabas. Elena Sonenshine, která studovala 
na proslulé Berklee College of Music v americkém Bostonu, dnes vystu-
puje na nejznámějších jazzových festivalech v zahraničí a je pravidelným 
hostem londýnských jazzových klubů. Její repertoár obsahuje jak vlastní 
skladby včetně zajímavých jazzových úprav lidových písní, tak klasické 
standardy. Přejeme všem návštěvníkům koncertu nevšední zážitek. 

ODPOLEDNE S DECHOVKOU
hraje kapela Alfa - neděle 17. 1. 2010 v 15 hod., malý sál, vstupné: 50 
Kč. Nedělní odpoledne vám zpříjemní kapela Alfa pana Traspeho.

DĚTSKÝ KARNEVAL - s rádiem OK
neděle 24. 1. 2010 v 15 hod., velký sál, vstupné: 40 Kč

Zveme všechny děti na maškarní diskotéku, kde se bude nejen tančit, 
ale i soutěžit, zpívat, budou také vyhlášeny nejlepší masky a všechny 
děti budou odměněny malým dárečkem. Odpolednem bude provázet 
moderátor rádia OK Zdeněk Vranovský. 

DLOUHÝ ŠIROKÝ A BYSTROZRAKÝ
Pořad pro školy. Úterý 26. 1. 2010 v 8.30 a v 10 hod., velký sál
Mladá scéna Ústí nad Labem - Dětské divadlo si připravili pro děti příběh 
s veselými písničkami tří pohádkových postav, které doprovází hlavního 
hrdinu na cestě za vysněnou princeznou. Výpravná pohádka doprovázená 
zajímavou scénickou hudbou, ale i světelnými a zvukovými efekty je 
určena pro děti všech věkových kateforií.

JAK NA BOLESTI ZAD
komplexní přístup k řešení pohybových potíží - přednáška
středa 27. 1. 2010 v 17.30 hod., malý sál, vstupné: 40 Kč
Ing. Otakar Morávek – Centrum zdraví JONA
Bolesti zad a pohybového aparátu jsou pro mnoho lidí nepříjemnou 
součástí jejich života. Mohou být následkem řady příčin, které se ob-
vykle vzájemně zesilují. V běžné zdravotní praxi používané vyšetřovací 
techniky obvykle příčiny neodhalí a léčba se soustředí pouze na tlumení 
potíží. Problém zůstává neřešen a časem přeroste v nevratně poškození 
pohybového systému. Přednáška ukazuje možnosti komplexního přístupu 
při hledání příčin bolestí pohybového aparátu a způsoby jejich řešení.
Přednášející se zabývá celostním pohledem na zdraví již 30 let. Je 
spoluautorem systému Computer Kinesiology pro diagnostiku a léčbu 
funkčních poruch pohybového systému. 

ZÁJEZD NA MUZIKÁL CARMEN
Hudební divadlo Karlín - čtvrtek 4. 3. 2010 v 19 hod., odjezd z 
parkoviště pod náměstím v 16 hod., cena: 990 Kč - záloha ceny 
do 22. 1. 2010 - 400 Kč, doplatek do 22. 2. 2010 – 590 Kč
trasa: Nová Paka, Hořice, Praha a zpět (nebo dle domluvy)
Velkolepá divadelní podívaná v broadwayském stylu, ve které nechybí 
ani odvážná cirkusová čísla. Hvězdné obsazení – Lucie Bílá, Dasha, 
Markéta Poulíčková, Václav Noid Bárta, Martin Pošta a další. Nádherná 
hudba Franka Wildhorna slibuje úžasný divadelní zážitek.

Připravujeme:
Michal je kvítko – pořadatel Pragokoncert 7. 2. 2010
Hory – Radek Jaroš –  přednáška 25. 2. 2010

ABONENTNÍ VSTUPNÉ 2010
Koncert Věry Špinarové 11. 2. 2010
Večer s Květou Fialovou a Naďou Konvalinkovou – 22. 2. 
2010
Čtyři dohody – Jaroslav Dušek - divadelní představení 
I na Batmana občas padne smutek – Divadlo Tramtárie Olo-
mouc 18. 4. 2010. Předprodej v kanceláři MKS; cena: 700 Kč

Vážení přátelé,
dovolujeme si Vám poděkovat za Vaši návštěvu našich zařízení 
v roce 2009 a přízeň, které si nesmírně vážíme. Zároveň bychom 
Vám chtěli popřát do nového roku co nejvíce pohodových a klid-
ných dnů, hodně zdraví a dobrých lidí kolem sebe. I v letošním 
roce 2010 se Vám budeme snažit přichystat příjemné chvíle a 
setkání při pořadech v MKS, parku či na náměstí. 
Na duben připravujeme Divadelní festival „S úsměvem jde 
všechno líp“, v květnu Festival dechových hudeb, v červnu 
proběhne Dvořákův festival a tradiční Slavnosti slunovratu.
V druhé polovině roku se pak můžete těšit na komponovaný 
program při Hrubé pouti a první adventí sobotu se opět sejdeme 
na předvánočních trzích na Masarykově náměstí.
Těšíme se na setkání s Vámi!        Zaměstnanci MKS a kina
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MUZEUM A KLENOTNICE

Fotosloupek z muzea
V loňském roce naše muzeum uspořádalo celkem sedm výstav. 
Sezónu zahájily dvě výstavy. K  90. výročí založení Klubu 
Českých turistů v Nové Pace a k 170. výročí objevu fotografie 
„Novopačtí fotografové 1870 – 1930”.
Výstavy byly zahájeny v pátek 3.dubna 2009 a trvaly do 3.května. 
Výstava fotografií a fotografické techniky byla prodloužena až 
do konce roku 2009.
V  květnu vystavoval v Suchardově domě známý packý malíř 
Vlastimil Mužíček /7. až 17. května 2009/ a v pátek 22. 5. byla 
zahájena za účasti Jitky Zívrové výstava Ladislava Zívra a Fran-
tiška Grosse ke 100. výročí jejich narození, spojená s besedou 
s Jaromírem Zeminou, Jiřím Dostálem a Miloslavem Bařinou, 
kterou moderoval Jaromír Typlt.
Na prázdniny od 27. 6. do 6. 9. 2009 byly vystaveny poprvé 
v Nové Pace grafiky Jiřího Boudy spolu s ilustracemi a grafikou 
jeho otce Cyrila Boudy.
Na podzim již po páté byly ve výstavních prostorách instalovány 
loutky Vojty Suchardy herci z Umělecké scény Říše loutek v Pra-
ze/ v rámci 125. výročí narození našeho rodáka Vojty Suchardy/. 
Poslední výstavou byla již tradičně přehlídka krásných betlémů 
z Novopacka, na které jsme poprvé prezentovali mechanický 
pohyblivý betlém, který měl u navštěvníků velký ohlas.

Jiří Čejka, muzeum Nová Paka
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ŠKOLY

Na novopackém gymnáziu 
existuje již šestým rokem 
školní časopis Heuréka. Svůj 
vlastní časopis má jistě spousta 
škol, ale Heuréka je výjimečná. 
Již od svého počátku sbírá jed-
nu cenu za druhou a vysokou 
úroveň si drží i nadále. 
Konkrétně poslední dvě oceně-
ní náš měsíčník získal v Brně, 
27. 11. 2009 na tradičním 
vyhlašování soutěže o NEJ 
český středoškolský časopis. 
Heuréka byla oceněna konku-
renčními středoškolskými žur-
nalisty z celé České republiky 
(dokonce i jednou redakcí ze 
Slovenska) jako nejlepší časo-

pis školního roku 2009/2010. 
A třešničkou na dortu jest zisk 
ceny pro časopis s nejlepším 
obsahem, v této kategorii již 
rozhodovala odborná porota… 
Heuréka tato dvě vážená oce-
nění vybojovala v konkurenci 
120 časopisů z celé České 
republiky. Soutěže se dokonce 
zúčastnil i nejlepší slovenský 
středoškolský časopis Ťahák. 
Nutno poznamenat, že v mi-
nulém školním roce byla na 
základě hlasování odborné 
poroty Heuréka vyhlášena 
druhým nejlepším časopisem 
České republiky.
A jak vlastně Heuréka vypa-

dá? Je to černobílý měsíčník 
s 16-20 stranami a rozličným 
obsahem. Časopis dobrovol-
ně tvoří studenti a studentky 
Gymnázia a Střední odborné 
školy pedagogické v Nové 
Pace a veškerý zisk putuje na 
pomoc opuštěným zvířatům 
v novopackém regionu. Ča-
sopis vychází šestým rokem a 
po celou dobu si uchoval své 
základní zásady, jimiž jsou 
tradice, dobrovolnost, perio-
dicita a především rozmani-
tost… Heuréka se snaží jasně, 
stručně, originálně a především 
poutavě reflektovat události ve 
škole i mimo ni. Nejen pro to 
zní slogan časopisu: Heuréka 
– Objevte neobjevené!
V těchto dnech dochází v Heu-
réce ke „generační výměně” ve 
vedení, protože studenti se ne-
ustále střídají, starší odcházejí 
a mladší přicházejí. Proto je 
obdivuhodné, že zrovna novo-
pačtí gympláci a peďačky mají 
to štěstí mít jeden z dlouhodobě 
nejkvalitnějších školních časo-
pisů České republiky.
Po třech úspěšných, plodných, 
kreativních, neotřelých, zají-
mavých a originálních letech, 
kdy měl Heuréku na starost 

Dvojnásobné vítězství Heuréčanů autor článku, přichází nová, 
mladá a též veleschopná ge-
neraci místních žurnalistů. 
Ti, pod vedením nového šéf-
redaktora Lukáše Fáry z 2. G, 
už připravují další čísla našeho 
časopisu… 
Více informací o časopisu 
Heuréka naleznete na našem 
webu (www.heureka.wgz.cz), 
anebo na Facebooku (http:
/ /www.facebook .com/
pages/Casopis-Heureka/
120777134498?ref=ts). 
Inu, ať nás čtou!

Ondřej Bendl, 
ex šéfredaktor Heuréky

POVÍDÁNÍ 
O ZPÍVÁNÍ

Pro žáky ZŠ v Komenského 
ulici, kterým nestačí si zazpí-
vat pouze v hodinách hudební 
výchovy, je nabídnuta další 
možnost, a to přihlásit se do 
pěveckého sboru. Příležitost 
je tak dána všem žákům od 
1. - 9. ročníku, kteří mají o 
zpívání zájem. 
Ve sborečku 1. tříd se učí 
základním pěveckým doved-
nostem 23 žáčků. Druhý sbor 
tvořený žáky 2. - 8. ročníků čítá 
45 členů. Ti se zdokonalují ve 
správné výslovnosti, v pěvec-
kém dýchání, v intonaci, v ryt-
mu, ve vícehlasech a např. i ve 
hře na Orffovy nástroje. 
Většina žáků si vytvoří zodpo-
vědný vztah a přístup ke sboru, 
chodí pravidelně na zkoušky i 
na vystoupení. Když by se 
však potom ve vyšších roční-
cích mohli stát oporou sboru, 
převládnou u některých jiné 
zájmy, záliby a nebo odejdou 
na jinou školu. Je nám po nich 
smutno a evidentně nám chybí. 
Slyšet je pak vystupovat a vidět, 
že tvoří základ nového sboru, je 
pro nás potěšující a jsme na ně 
patřičně pyšní a hrdí.
Každoročně se sbor od prvních 
zkoušek připravuje na tradiční 
vystoupení na Předvánočních 
trzích, kde jako jediný dětský 
sbor při ZŠ v Nové Pace tyto 
trhy již v listopadu pravidelně 
v sobotu zahajuje.
4. 12. v MKS vystupoval náš 
dětský pěvecký sbor pod vede-

pokračování na další straně
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VÝVOZ JÍMEK, SEPTIKŮ
IFA W50 obsah 4,8m3, TATRA 148 obsah 10 m3

ČIŠTĚNÍ, FRÉZOVÁNÍ 
ODPADNÍHO 
POTRUBÍ
ROTHENBERGER - 
čistička potrubí R600
Kontakt:  J. Křížek, 
Nová Paka 1487 tel.: 603 715 355, 608 870 327

Program akcí na měsíc leden
5. 1. Keramická dílna pro příchozí
       19.00-22.00,  250 Kč
8. 1. Pletení z papírového proutí
       18.00-20.00,  80 Kč
15. 1. Workshop afrického tance pro začátečníky a mírně 
pokročilé
        17.00-20.00,  150 Kč dospělí, 90 Kč děti a studenti
19. 1. Keramická dílna pro příchozí
         19.00-22.00,  250 Kč
28. 1. Korálková dílna pro děti
         14.00-15.30,  Pro děti z kroužku Betynka: zdarma
         Pro ostatní: 50 Kč

ním pana učitele Martina Holana spolu s dechovým orchestrem 
Javorka, pod taktovkou pana učitele Josefa Záveského. Jistě si 
mnozí čtenáři vzpomenou na dětský pěvecký sbor Rokytka, který 
tento pan učitel dlouho a velmi úspěšně vedl. Pro všechny naše 
dnešní zpěváky bylo vystoupení s orchestrem jistě neocenitelnou 
zkušeností a nevšedním zážitkem i přes různé technické závady, 
které se nenadále vyskytly.
Ve slavnostně vyzdobené aule naší školy se sešli zpěváci obou 
sborů 8.12. odpoledne na tradičním Setkání s písničkou, aby 
svým zpěvem vánočně naladili své rodiče, prarodiče, přátele, 
sourozence i kamarády. Závěrem se sálem nesla směs lidových 
koled za klavírního doprovodu sbormistra, pana učitele Martina 
Holana a za vydatné pomoci obecenstva. Zpěvákům se určitě 
podařilo rozdat hodně radosti, úsměvů a dobré nálady těm, kteří 
je přišli podpořit.
 Nejmenší zpěváčci potěšili svým milým vystoupením obyvatele 
Domova seniorů 10. 12. dopoledne. Dětské hlásky jistě přispěly 
k umocnění vánoční atmosféry.
Až někdy půjdete v pondělí odpoledne kolem ZŠ v Komenského 
ulici a z oken nově vybavené hudebny uslyšíte dětské prozpěvo-
vání za vydatné podpory klavíru, vězte, že sbormistr pan učitel 
M. Holan pro Vás se svými sbory opět připravuje nové písničky. 
Proto neváhejte, až uvidíte nebo dostanete pozvánku, a přijďte si 
je k nám poslechnout. Jste srdečně zváni již dnes.

Mgr. J. Maglenová

Foto: Jan Maglen
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První pátek v měsíci prosinci 
je již téměř tradičně zasvěcen 
soutěži odborných dovedností 
pro žáky základních škol, kte-
rou pod názvem Já už to znám, 
umím ... pořádá Střední škola 
technická a řemeslná Nový 
Bydžov ve spolupráci se Střed-
ní školou gastronomie a služeb 
Nová Paka a Střední školou za-
hradnickou Kopidlno.
Letošní pátek 4. prosince se 
do výukového centra Hlušice 
mělo sjet rekordních 319 při-
hlášených žáků z 27 základních 
škol od Turnova až po Hradec 
Králové. Chřipka tento původní 
počet sice mírně zredukovala, 
ale v Hlušicích byl k vidění 
dosavadní jednoznačný rekord 
účastníků. V 8 soutěžních 
disciplínách (pořadatelé letos 
připojili další kategorii Mladý 
elektrikář), se v areálu v Hluši-
cích bojovalo celé dopoledne a 
v 12.30 ve zdejší sportovní hale 
proběhlo vyhlášení výsledků.
Na startu bylo v letošním roce 
prezentováno přihlášených 72 
mladých automechaniků (vítěz 
David Žilka ze ZŠ Klicperova 
Nový Bydžov), 42 mladých 
opravářů zemědělských stro-
jů (vítěz František Dohnal ze 
ZŠ Karlova Nový Bydžov), 
42 elektrikářů (vítěz Kamil 
Mádle ze ZŠ Husitská Nová 
Paka), 63 mladých kuchařů 
(vítěz Vladimír Damašek ze 
ZŠ Sobotecká Turnov), 62 
mladých cukrářů (vítězka Te-
reza Stroková ze ZŠ Husova 
Jičín), 23 mladých zahradníků 
(vítězka Adéla Strnadová ze ZŠ 
Všestary), 8 mladých řezníků 
(vítěz Michal Krámský ze ZŠ 
Sobotecká Turnov) a 7 mla-
dých krejčí (vítězka Barbora 
Tobišková ze ZŠ Klicperova 

Nový Bydžov).
Partnery soutěže se staly spo-
lečnosti Seco-group Jičín, Ško-
da Auto Mladá Boleslav, Terop 
Smiřice, SAMO HS Nový Byd-
žov, Despa OK Chlumec n.C., 
Obec Hlušice, MSP automatic 
Nový Bydžov, Jablotron Jab-
lonec n.N., Agroslužby Hradec 
Králové, Agro Slatiny a řada 
dalších. Celá akce se odehrá-
la za finanční pomoci grantů 
Královéhradeckého kraje, kte-
rý v Hlušicích zastupoval člen 
Rady Královéhradeckého kraje 
s gescí za školství PhDr. Bc. 
Jiří Nosek, Úřad práce Hradec 
Králové zastupoval dr. Kocián 
a mezi přítomné ředitele ZŠ 
a výchovné poradce zavítali 
i zástupci společností z pod-
nikatelské sféry i přes letošní 
nelehký rok. V rámci soutěže 
proběhly i první hodiny pro-
jektu 10 lekcí techniky pro 55 
přihlášených žáků ZŠ, který ve 
spolupráci se Krajskou hospo-
dářskou komorou realizuje 
Střední škola gastronomie a 
služeb v Nové Pace a Střední 
škola technická a řemeslná v 
Novém Bydžově.
Ceny všem nejlepším předávali 
ředitelé všech tří pořádajících 
škol - Mgr. Vladimír Blažej, 
Mgr. Milan Pospíšil a Ing. 
Lenka Nosková spolu se svými 
kolegy a kolegyněmi. 
Celé klání proběhlo letos 
hladce bez časových i jiných 
zádrhelů a opět potvrdilo, že se 
stalo již tradiční náplní zájem-
ců o odborné vzdělávání z řad 
žáků ZŠ a místem příjemného 
setkání zástupců středních a 
základních škol, jejich zřizo-
vatelů a podnikatelské sféry.

Pořadatelé soutěže

Vánoční trhy na SŠGS
Po roce opět nastal čas vánoční, i když sychravé, upršené a stále 
dosti teplé počasí tomu příliš nenasvědčovalo. Ale bez ohledu na 
klimatické poměry nadešlo předvánoční adventní období, které 
je na SŠGS už neodmyslitelně spjaté s Vánočními trhy. Letošní 
výstava oslavila své malé životní jubileum – konal se totiž už 
její 10. ročník, a to ve dnech 9. - 11. 12. 2009
Pořadatelé se tedy rozhodli, že výstavu pojmou ještě ve větším 
měřítku než v letech minulých. Návštěvníci tak měli možnost 
zhlédnout mnohem více expozic a exponátů než v předcházejí-
cích ročnících.
Hlavní expozice 10 let Vánočních trhů byla umístěna tradičně 
v předsálí tělocvičny. Návštěvníci se zde mohli „ohlédnout” 
za předchozími ročníky vánočních výstav, pořádaných od roku 
2000, a připomenout si témata jednotlivých výstav. Vlastní tě-
locvična pak nabídla pro potěchu oka, sluchu i duše vystoupení 
žáků ZUŠ z Nové Paky a módní přehlídky. Předváděné modely 
šila i předváděla děvčata učebního oboru krejčí na SŠGS pod ve-
dením učitelek odborného výcviku paní Stanislavy Štrynclové a 
paní Daniely Hanákové. 
Jedinečný zážitek také nabídla krásná expozice umístěná v 
prvním poschodí budovy SŠGS Vánoční život v Podkrkonoší. 
V těchto prostorách se bylo možné pokochat prohlídkou pod-
krkonošské světničky s typicky staročeským zařízením (stůl, 
židle, kolébka, kolovrátek...). Zajímavé bylo také Krakonošovo 
hájemství, na které upozorňoval vkusný rozcestník, jenž záro-
veň směřoval také „do Jilemnice”, kde bylo možné vidět skvost-
né cukrářské a pekařské exponáty s podkrkonošskou vánoční 
tématikou.
Další učebna prvního poschodí již tradičně nabídla pracovní 
plochy s ukázkami výrobků učebních oborů SŠGS (cukrář, 
pekař, kuchař, krejčí, truhlář), zahradníků ze SŠZa Kopidlno a 
šperkařů ze SUPŠ Turnov. Žáci škol názorně předváděli umění 
svého oboru přímo před zraky zájemců. Expozice nesla název 
Řemeslo by mělo mít zlaté dno a všichni věříme, že v budoucnu 
mít zase bude.
Návštěvníci měli také možnost si v jednotlivých prostorách 
školy zakoupit nejrůznější výrobky žáků všech zúčastněných 
škol. Žízeň mohli zahnat lahodnými míchanými alkoholickými 
i nealkoholickými nápoji, připravovanými našimi žáky „u baru” 
ve vestibulu SŠGS. Další občerstvení pak návštěvníci našli před 
budovou školy, kde probíhal čilý stánkový prodej nejrůznějších 
dobrot připravovaných žáky a učiteli OV SŠGS – steaků, řízků, 
prejtu, tlačenky s chlebem, uzených klobás, guláše, dršťkové 
polévky, ale také pekařských a cukrářských výrobků. SŠTŘ 
Nový Bydžov zajistila prodej masných výrobků a SŠZa Kopi-
dlno prodej nejrůznějších vánočních vazeb, svícnů a podobných 
vánočních artiklů.
Myslím, že i letošní jubilejní Vánoční trhy na SŠGS se povedly. 
Svědčí o tom zájem a chvála od všech návštěvníků, a to i z řad 
významných osobností Nové Paky a okolí. Děkujeme všem, 
kteří se na přípravě a průběhu Vánočních trhů podíleli, a věříme, 
že tato krásná tradice zůstane na naší škole zachována i do bu-
doucna.    Mgr. Monika Mičáková

4. ROČNÍK SOUTĚŽE „Já už to znám, 
umím“ S REKORDNÍ ÚČASTÍ



20 21

Zápis do první a přípravné třídy na novopacké 
ZŠ v Husitské ulici se blíží…..

V pátek 22. ledna a v sobotu 23. ledna 2010 
se uskuteční na Základní škole v Husitské ulici v Nové 

Pace 

zápis pro žáky 
do první a přípravné třídy 

pro školní rok 2010 – 2011. 

Zápis je určen pro děti, 
které do 31. prosince 2010 dovrší věku šesti let. 

Dle zákona však mohou být nově zapsáni do 1. třídy i žáci, 
kteří věkovou hranici šesti let dovrší 

až do 30. června 2011 a mají pro zahájení školní 
docházky fyzické i psychické předpoklady.

V pátek budou dveře školy pro budoucí 
žáčky otevřeny od 13 do 17 hodin, 

v sobotu od 9 do 11 hodin.

K zápisu je potřeba přinést rodný list dítěte a občanský 
průkaz zákonného zástupce. U dětí s jinou státní přísluš-

ností je nutný doklad o trvalém, dočasné nebo přechodném 
pobytu a listina o státním občanství.

Každý budoucí prvňáček nebo žáček přípravné třídy dosta-
ne dárek a pamětní list jako upomínku na tento 

významný den.

Kontaktní údaje: 
Základní škola Nová Paka, 
Husitská 1695

telefon a fax: 
493 72 33 21

e-mail: 
info@skolahusitska.cz
www.skolahusitska.cz 

    ilustrační foto: -ru-

významný den.

Základní škola Nová Paka, 
Husitská 1695

  
  
  
  
  
  
  

    

BRÁNA, 3. základní škola v Nové Pace
Zveme vás na zápis dětí do 1. až 7. ročníku ZŠ, 

který proběhne 

v pátek 15.1.2010 od 13,00 do 17,00 hodin.
S sebou vezměte rodný list dítěte a očkovací průkaz.
Zápis se koná v budově Jednoty bratrské v Nové Pace, 

Kollárova 456. Další informace na telefonu 493 539 770.

Základní škola Nová Paka, Komenského 555

Pozvánka k zápisu
Vážení rodiče budoucích prvňáčků, naši učitelé Vás zvou 
na zápis do 1. třídy, který se koná v termínu

5. 2. 2010 od 14.00 - 18.00 hodin 
6. 2. 2010 od 8.00 - 11.00 hodin

Zápis se týká dětí, které dovrší do 31. prosince 2010 šesti let (§36, 
odst.3 zákona 561/2004).

V pátek 5. 2. 2010 bude přítomna pracovnice Pedagogicko-  
psychologické poradny Jičín.
Škola nabízí kromě povinné výuky:
- možnost navštěvovat školní družinu
- individuální přístup k dětem
- nápravu a péči o děti se všemi druhy vývojových poruch 

učení, možnost slovního hodnocení
- výuku anglického jazyka od 1. tříd v rámci nepovinných 

předmětů
- práci v nepovinných předmětech zaměřených na tělesnou, 

výtvarnou, hudební a ekologickou výchovu
- výuku informatiky a základů programování ( 4. – 9. roč.)
- výuku s využitím moderní techniky ( interaktivní tabule) již 

od prvních tříd
- výuka náboženství
- využití žákovské knihovny
Zápis se uskuteční v prvních třídách v hlavní budově.
Přineste s sebou občanský průkaz, zdravotní průkaz a rodný list 
dítěte.
 Těšíme se s Vámi na shledanou
 Vedení školy
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ZE SPORTU

Se sportovní úctou
Adventní čas je spojen s vyhlášením nejúspěšnějších v podnikání, 
umění a kultuře, ale hlavně ve sportu. V našem městě má vyhlá-
šení nejúspěšnějších sportovců, včetně motoristů, svoje místo. 
Letos byli standardně vyhlášeni již po jedenácté. Naši – tedy 
sportovci hájící barvy Nové Paky – letos mimořádně obstáli i 
mezi ostatními v okrese. 
V anketě pořádané OV ČSTV v Jičíně jich bylo mezi sportovci 
hned pět z 15 – Petr Soukup a Rudolf Cogan (triatlon), David 
Mindl (fotbal), Petr Pilař (lední hokej), Aleš Rolf (kuželky). Mezi 
deseti oceněnými trenéry a cvičiteli pak Luboš Petera (lední hokej) 
a Vojtěch Kazda (stolní tenis). K úplné spokojenosti mé, Bohouše 
Šmiky ml., Josefa Antoše a Vladislava Kracíka, kteří ve VV OV 
ČSTV zasedáme, ještě přispělo i vítězství divizních fotbalistů 1. 
FC Nová Paka v kategorii kolektivů dospělých. Úspěch, který 
za 27 let v čele okresní organizace ČSTV nepamatuji! Je za ním 
poctivá práce sportovců, ale i trenérů, cvičitelů a funkcionářů. A 
to v nelehkých podmínkách. Ekonomická krize zasahuje pochopi-
telně i tělovýchovu a sport. Největší zdroj vlastních příjmů -Sazka 
se potýká s financováním úvěrů na splátky za Sazka (O2) arénu. 
Financování sdružených objektů je pak stále ohrožené a splátky se 
odkládají… Okresní výbory, TJ, oddíly, svazy netrpělivě čekají. 
Město se snaží pomoci, kde je to nejvíce nutné, ale pochopitelně 
plní i úsporná opatření. O to více je zapotřebí si vážit všech, kteří 
se snaží pomoci, ale i shánět prostředky tak, aby sportoviště i 
sportovci „přežili” složité období… 
Uznání patří i samotným sportovcům, kteří si na svůj sport přispívají 
a provozují jej často v horších podmínkách, než jejich soupeři. A 
přesto se daří! Kuželkáři hrají v obou týmech v čele tabulek svých 
soutěží, stolní tenis prožívá šťastné období nejen ve svém divizním 
týmu, ale úspěšná a perspektivní jsou i ostatní družstva. Turisté 
svými akcemi drží stále vysoký standard, triatlonisté R. Cogan a 
Petr Soukup patří k nejlepším u nás, hokejisté (BK) atakují 3. příčku 
krajské ligy, úspěšní jsou junioři, dorostenci i další mládežnická 
družstva, daří se atraktivní formy veřejného bruslení. Věřím, že 
naplnění dojde i péče o sjezdovku a běžecké tratě, orientační běžci 
jsou úspěšnými organizátory svých soutěží, ale obsazují i pěkná 
umístění ve svých kategoriích (žebříčky), fotbalisté – nováček 
divize, přezimují na krásném 4. místě. Na jednom hřišti se starají 
i o 5 mládežnických družstev, Klub Sport pro všechny drží vyso-
kou úroveň své činnosti ve všech svých složkách. Tenis centrum 
i Tenis Nová Paka pečují vzorně o mladé talenty a obě družstva 
postoupila do vyšších soutěží v kategorii dospělých.  Autoklub ČR 
není jen Štikovská rokle (autokrosový závod ME), ale množství 
dalších závodů i jiných akcí patří jednoznačně mezi nejlepší u nás, 
nejvyšší hodnocení dostává pravidelně i od evropské asociace FIA. 
Jeho závodníci Václav Fejfar, Martin Svoboda, Ivana Kuželová 
jsou mezi našimi nejlepšími. Mezi nejlepšími ve své jičínské župě 
Bergrově je i novopacký Sokol. Výrazná je jeho tradiční činnost 
v odboru všestrannosti, práce s mládeží v oddíle basketbalu, ne-
přehlédnutelné jsou i výkony prvoligových basketbalistek, které 
tuto druhou nejvyšší soutěž v republice hrají již jedenáctou sezo-
nu! Na koho jsem zapomněl, ať mi promine. Ať nám prominou i 
všichni obětaví, pracovití sportovci, trenéři, cvičitelé a funkcionáři, 
kterých je organizováno v našem městě přes 4000, na které se ne-
dostalo v anketách ani v mém výčtu úspěchů. I jim děkuji a přeji  
štěstí, zdraví i chuť do další sportovní činnosti. Dík a přání všeho 
nejlepšího patří i těm, kteří sport a tělovýchovu podporují nebo jí 
alespoň přejí, a v neposlední řadě i svým kolegům ve sportovním 
výboru – PaedDr. Miloslavu Pourovi, Mgr. Petru Ježkovi, ing. 
Tomáši Machkovi, Josefu Antošovi, Mgr. Bohuslavu Benčovi a 
Mgr. Rudolfu Coganovi. S pozdravem Sportu zdar!

Mgr. František Vitoch

Novopačtí turisté informují:
Posledního pochodu roku 7. 11. se zúčastnilo 185 zájemců. Pod-
zimní počasí bylo docela příjemné, jen škoda, že barevná pásma 
okolních lesů neprosvítilo sluníčko. Ale hlavně že nepršelo a 
nebyl vítr. Lidé byli spokojeni. Přijeli nejen z různých okresů, 
ale i krajů.
Pozvánka na KČT na další akci:
Zimní přechod Staropackých hor se koná 16. ledna 2010. Trasa 
dle vlastního výběru. Pěšky nebo běžky – podle počasí. Kontrola 
– restaurace v Levínské Olešnici /možnost občerstvení/. Pohyb 
na čerstvém vzduchu posiluje odolnost organismu za každého 
počasí.
Bližší informace – J. Pilař, Fr. Pecháčka 1481, Nová Paka
Telef. číslo 605 440 585, www.kctnovapaka.wz.cz

Za KČT Zlata Zákoutská 

Novopacký šplh vyhrál Martin Foff
Celkem jedenadvacet soutěžících si přišlo do novopacké 
sokolovny ověřit v přeboru Nové Paky svoji sílu ve šplhu na 
tyči a laně. 
K překvapení pořadatelů měly největší účast starší žákyně, 
které soutěžily na třímetrové tyči. V hlavní kategorii seniorů 
na laně 4,5 m bez přírazu se startem ze sedu zvítězil packý 
ocelový muž z fitness centra Martin Foff v čase 6,9 sec. před 
Petrem Gureckým (9,0 sec.) a Vladimírem Pospíšilem (10,6 
sec.). Žádnému senioru se tak nepodařilo překonat rekord Jardy 
Štěpána, který loni zvítě1il v čase 5,3 sec. Za rekordem zůstal 
pouze jednu desetinu starší žák Petr Barborka (1992), který 
k dosažení cílové značky potřeboval 5,4 sec. V nižší věkové 
kategorii starších žáků ze stoje na laně s přírazem potřeboval 
Marek Štefan k překonání 4,5 m čas 4,3 sec. 
Další výsledky- mladší žákyně (1998 - 2000) – tyč 3m: 1. 
Klára Gazdová 2,3 sec., 2. Martina Kobrlová 3,2 sec., 3. De-
nisa Machová 3,9 sec., mladší žáci (1998 a mladší ): Michal 
J. Kučera 3,9 sec., 2. Petr Kraus 4,8 sec., 3. Adam Jirásko 9,8 
sec., mladší žáci ( 1996 – 1997) – tyč 4,5 m: 1. Hynek Šritr 4,3 
sec., 2. Matěj Řeháček 5,2 sec., 3. Jiří Šorm 7,2 sec., mladší 
žákyně ( 1996 – 1997) – tyč 4,5 m: 1. Apolena Jirásková 5,6 
sec., 2. Marie Šormová 8,3 sec.
   (po)
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Během historicky krátké doby 
se výrazně změní autokrosový 
svatostánek” ve Štikovské rokli 
téměř k nepoznání. Do hry jako 
akcionáři vstoupili šejkové a 
ropní magnáti z Abů Zabí a 
vedle lázeňského komplexu 
Pardoubek v Lázních Bělohrad 
se tak bude jednat o další exo-
tický projekt na Jičínsku.
Již v nejbližších týdnech se 
začne postupně převážet stře-
cha z olympijského stadionu 
v Mnichově. „V posledních 
letech jsme měli velké problé-
my s vydatnými dešti prakticky 
těsně pře evropskými závody, 
které výrazně poškozovaly již 
připravenou trať. Po finanční 
injekci Hasana Dabubího jsme 
se rozhodli celé závodiště 
včetně depa zastřešit. Jako 
nejvhodnější se nám jevilo 
využít již hotové střechy svě-
toznámého stadionu, který se 
dostal do finančních potíží, 
a tak se postupně rozprodává 
na náhradní díly. Během roku 
také dojde k osvětlení trati a 
pak nastane historický oka-
mžik. Ve Štikovské rokli se 
pojede závod Mistrovství Ev-
ropy v noci po vzoru formule 

1. Vašek Fejfar už testoval na 
své Fábii ve zhasnuté tovární 
hale světlo, které na každý 
autokrosový speciál připevní 
technici při přejímce na pře-
dek vozu. Poté, co se našel ve 
Vrchovině zapomenutý sklad 
světel z traktoru Zetor 25, 
bude využita tato technika”, 
říká předseda Autoklubu Nová 
Paka Bohumil Kužel.
A jak se jezdilo v noci Vaško-
vi Fejfarovi? „Nalítal jsem po 
tovární hale několik kilometrů 
a pěkně jsem si na to posvítil. 
Akorát mechanici nestačili 
vyměňovat žárovky. Zajíma-
vý okamžik určitě nastane ve 
chvíli, kdy někomu z nás při 
jízdě zhasne světlo.”
Další změna se bude týkat 
spojení depa se startem a ředi-
telskou věží. Pro lepší, rychlejší 
a bezpečnější dostupnost bude 
vybudován osmdesát metrů 
hluboký výtah, kam vozy 
najedou (vždy počet do dané 
rozjížďky), budou spuštěny a 
dál budou pokračovat tune-
lem na start ve spodní části 
areálu. Zároveň se tím zabrání 
opožděnému příjezdu na start. 
Do výběrového řízení na toto 

Kachníkovice nad Javorkou. Autokrosový areál vstoupí brzy do dějin

V. Fejfar před testem speciálního světla pro noční závod. Z důvodu utajení je vůz vyfocen zezadu.

Vážení čtenáři Achátu,
Děkujeme Vám za přízeň a návštěvu motokrosových 
a autokrosových závodů ve Štikovské rokli v roce 
2009 a těšíme se s Vámi nashledanou při akcích 
pořádaných v rokli v roce 2010. 
Věříme, že náš evropský 
závod bude opět 
nejlépe 
hodnoceným,
jak tomu bylo 
v roce 2009. 
Přeji Vám 
klidný 
a úspěšný rok 2010.

 Bohumil Kužel, předseda Autoklubu Nová Paka

revoluční vylepšení se již při-
hlásila firma Tunelář a syn z 
Valdic. Protože tyto technické 
změny přinesou o mnoho vyšší 
spotřebu energie, ve výhledu je 
i stavba větrné elektrárny přímo 
v rokli, která by zároveň slou-
žila jako rozhledna.
Třetí zásadní změnou má být 
otočení směru jízdy závodu 
– pojede se oproti současnosti 

v protisměru. Je to na přání 
jezdců, kteří se bojí zatáčky 
přes horizont a následného kle-
sání za přemostěním. K tomu 
zkušený domácí matador Vác-
lav Fejfar v tichosti dodává, že 
si myslí, že to vyjde nastejno, 
akorát na opačnou stranu... 
Ale to je typický příklad, kdy 
se pořadatelé snaží vyjít vstříc 
jezdcům. A tak to má být.

Pavel Vydra
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Novopačtí kuželkáři na vítězné vlně
Ve Východočeském přeboru skupiny A zatím kraluje na prvním 
místě A družstvo Nové Paky.
Do konce podzimní části zbývají ještě 3 kola. Družstvo má na 
svém kontě 18 bodů za 9 vítězství a jednu porážku a skóre 122 : 
38 s průměrem 2508. Na druhém místě je Lokomotiva Trutnov 
B, které má o 2 body méně.
Umístění packého družstva je nečekané, protože ve stejném slože-
ní se v loňském roce trápilo ve středu tabulky. Čtyři hráči tohoto 
družstva mají již šedesátku za sebou a každým rokem věk narůstá. 
Tahouny družstva jsou Tonda Vydra s průměrem 443 a Aleš Rolf 
433,  kteří kralují v celkovém pořadí na druhém a pátém místě 
v celkové pořadí. Možná to bude i tím, že přes léto se v kuželně 
nově nainstalovalo plynové topení, a tak se podstatně zlepšily 
podmínky pro trénink. A nebo snad novými dresy, ve kterých 
družstvo nastoupilo do této sezóny? Necháme to pro „záhadolo-
gy”, snad se jim to podaří v dohledné době zjistit. 
Druhé družstvo ve Východočeské soutěži skupiny A si rovněž ne-
vede špatně a zatím je se na třetím místě se 14 body jako první dvě 
družstva Milovice B a Hořice D, které mají jen lepší průměry.
Na fotografii je A družstvo TJ Nové Paky po vítězném mistrov-
ském utkání v Hořicích, ve kterém si naše družstvo vytvořilo 
rekord na venkovních drahách 2658 a Tonda Vydra srazil re-
kordních 490 kuželek.
Z leva: Josef Antoš /ved.družstva/, Tonda Vydra, Aleš Rolf, Jarda 
Fajfer, Jiří Bajer, Jarda Weihrauch a Vašek Gottštein.
                                                                           -go-

Na obou snímcích dokumentujeme, že zima je již opravdu tady. Novo-
packá sjezdovka se začíná pokrývat sněhovou přikrývkou. A tak všich-
ni přátelé bílého sportu se mohou přijít radovat z pohybu na čerstvém 
vzduchu, aby tak rozhýbali své tělo po vánočních svátcích.

 Foto. B. Šmika
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SPORTOVEC NOVÉ PAKY 2009

Po jedenácté v historii novopac-
kého sportu pozval Sportovní 
výbor do příjemného prostředí 
obřadní síně ke slavnostní-
mu vyhlášení nejúspěšnější 
sportovce města za rok 2009. 
Za Radu města se zúčastnil 
známý triatlonista, atlet a no-
vopacký místostarosta JUDr. 
Ing. Rudolf Cogan. Přítomná 
byla i většina představitelů 
organizací, jejichž sportovci 
byli v průběhu podvečera vy-
hlášeni. Aktivně se zúčastnil 
slavnostního aktu i poslanec 
Sněmovny Parlamentu Zdeněk 
Lhota, nechyběl zde předseda 
KV ČSTV Jiří Pekař a ani 
předseda OV ČSTV a předse-
da novopackého sportovního 
výboru Mgr. František Vitoch, 
který přednesl úvodní slovo ke 
slavnostnímu aktu. Zmínil dů-
ležitost sportu v životě každého 
člověka a připomenul některé 
naše reprezentanty jako vzory 
nejen sportovců. Poděkoval 
rovněž radnici za péči o sport 
ve městě, kdy občanům zde k 
úplné spokojenosti ještě chybí 
krytý bazén a jedna travnatá 
plocha pro kopanou.
Následně již představoval 
moderátor slavnostního pod-
večera Mgr. Petr Ježek jed-
noho sportovce za druhým. Ti 
předstupovali po čtveřicích či 
pěticích před přítomné, kteří 
zcela zaplnili obřadní síň 
Městského úřadu. Vyhlašováni 
byli jak aktivní sportovci, tak i 
trenéři a činovníci. 
Nejmladší byl dvanáctiletý ta-
lentovaný střelec fotbalového 
družstva Marek Luňák, naopak 
nejstarším vyznamenaným byl 
třiaosmdesátiletý dlouholetý 
člen TJ Sokol Nová Paka a 
bývalý náčelník Jan Mahrla. 
Mezi odměněnými nechyběl 
mistr Evropy v dlouhém triat-
lonu v kategorii do 24 let Petr 
Soukup ani Petra Bezstarosti, 
která se již jedenáctou sezónu 
řadí mezi nejlepší hráčky v 
celé plejádě basketbalistek 
druhé nejvyšší soutěže tohoto 
sportu v České republice. Jako 
nejlepší z výborných packých 
fotbalistů, kteří letos postoupi-
li do divize, byla vyhodnocena 
opora zadních řad René Čoki-
na. Za potlesku přítomných 

před ně předstoupili autokro-
sový jezdec Martin Svoboda, 
lídr krajské hokejové ligy 
dorostenců Miroslav Horyna 
a obránce mužstva dospělých 
v krajské lize Petr Pilař, velice 
oblíbená cvičitelka Klubu spor-
tu pro všechny Jana Pírová a 
rovněž cvičitel této organizace 
Miroslav Šimek. Vyhlášeni 
byli dále orientační běžkyně 
Monika Šmidrkalová, mladí 
atleti Jana Šimáčková a Milan 
Vencl, basketbalový trenér 
David Mareček, florbalista 
Petr Purtík, výborný cvičenec 
breaku packého Sokola Marek 
Štefan. Stolní tenisté zde před-
stavili Horsta Stoklase, tenisté 
z Tenis Centrum veteránskou 
reprezentantku ČR Martu Ro-
senbergovou a nadějnou Kristý-
nu Voráčkovou, z klubu Tenis 
Nová Paka byli vyznamenáni 
Martin Erban a Aleš Řehák. 
Dalšími nejúspěšnějšími se 
stali šachista Ondřej Suchánek, 
zimní plavec a otužilec MUDr. 
Jiří Fink a Zdeněk Vlačiha z 
Velocipéd klubu. Již tradičně 
mezi vyhlášenými nechybí ani 
postižení sportovci, tentokráte 
to byla Ludmila Marková z 
organizace Sportem proti bari-
érám. Nelze zapomenout ani na 
seniory - kuželkáře Otu Knapa 
a turistku Zlatu Zákoutskou. 
Každý z vyznamenaných si 
odnášel v tašce, mezi jinými 
pozornostmi, diplom nejlepší-
ho v roce 2009 a tričko s tímto 
označením na zadní straně.
Již třetím rokem novopacký 
Sportovní výbor uděluje sošku 
Niké zhotovenou hořickým 
sochařem Michalem Morav-
cem „Legendě novopackého 
sportu”. Tentokráte ji z rukou 
poslance Sněmovny Parlamen-
tu Zdeňka Lhoty přebral bývalý 
sportovec a trenér, současný 
starosta novopackého Sokola 
a propagátor sportu PaedDr. 
Miloslav Pour. Předáním soš-
ky poslanec Zdeněk Lhota tak 
splnil svůj slib, že ze svého 
nadačního fondu Modrá Niké, 
který podporuje sport, bude 
zajišťovat pro packé Legendy 
sportu sošku Niké. 
Po této oficiální části pod-
večerní slavnosti následoval 
přípitek a při švédském stolu 

připraveném Střední školou 
gastronomie a služeb, se úspěš-
ní sportovci a další přítomní 
rozhovořili nejen o sportu, ale 
i jiných běžných záležitostech. 
V dlouhých rozhovorech setr-
vali hosté s některými sportov-
ci, trenéry či funkcionáři. 
Vyhlášením nejúspěšnějších 
sportovců města se dostávají 
do podvědomí veřejnosti ti, 
z nichž někteří svými spor-
tovními výkony propagují a 
zviditelňují město Nová Paka 
nejen ve svém okolí, ale v ně-
kterých případech i v celé Čes-
ké republice. Jsou mezi nimi i 
mladí a začínající sportovci, z 
nichž někteří jsou již výborný-
mi reprezentanty města, jiní 
většinou ještě na své velké 
výkony čekají, ale jsou přísli-
bem do budoucnosti. Vyhlášení 
trenéři, cvičitelé a funkcionáři 

Slavnostní vyhlášení nejúspěšnějších packých sportovců 
jsou obětavými a pilnými vče-
ličkami, bez kterých by sport 
ve městě těžko mohl existovat. 
Svým přístupem a odborností 
připravují sportovce a umož-
ňují aktivní sportovní činnost 
sportovních organizací. 
Účastníci tohoto setkání dě-
kovali packému Městskému 
úřadu, zvláště vedoucímu 
odboru školství a kultury Mgr. 
Bohuslavu Benčovi a jeho spo-
lupracovnici Haně Dařílkové, 
ale i Sportovnímu výboru za 
tuto anketu, která podporuje 
sport v Nové Pace. 
Setkání v obřadní síni bylo 
výborným a bezchybným 
zakončením úspěšného roku 
packých sportovců. 

-ru-

Mgr. František Vitoch
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Zdeněk Lhota 
a Dr. Miloslav Pour

František Vitoch, David 
Mareček, Petra Bezstarosti

Sedící - JUDr. Ing. Rudolf Cogan, Dr. Jiří Fink, 
Jiří Pekař, Zdeněk Lhota

Radek Šmidrkal (přebíral za dceru Moniku) 
a Jana Pírová

Zprava Zlata Zákoutská, Ota Knap, Horst 
Stoklas, Petr Soukup a Jiří Fink

Marek Štefan, Jan  
Mahrla, Fr. Vitoch

Zprava Martin Svoboda, Miroslav Horyna, otec 
Petra Pilaře, René Čokina a Marek Luňák
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BASKETBAL

I když kolaudace nově vysta-
věné tělocvičny při Základní 
škole v Husitské ulici byla 
již před měsícem, slavnost-
ní otevření tohoto pěkného 
stánku proběhlo až v pátek 17. 
prosince.
„Předskokanem” slavnostní-
ho otevření byl smíšený tým 
basketbalistů nejmladšího mi-
nižactva Sokola Nová Paka, 
který pokřtil podlahu taraflexu 
vítězstvím v přátelském utkání 
nad mladými basketbalisty BK 
Pardubice 56:40. I když bylo 
toto utkání hráno dopoledne, 
mělo punc slavnostního otevře-
ní – bylo moderováno Vláďou 
Gernatem z Jičína a přihlíželi 
mu školáci místní školy.
Půl hodiny po poledni přivítal 
ředitel školy Mgr. Petr Ježek 
hosty, mezi kterými byli i no-
vopacký starosta Josef Cogan a 
poslanec sněmovny Parlamen-
tu Zdeněk Lhota. Mimo jiné 

popřál krásné hale co nejdříve 
bratříčka - krytý plavecký ba-
zén, se kterým je již stavební 
úpravou haly do budoucnosti 
počítáno a má být součástí 
komplexního sportovně re-
kreačního centra. Tělocvična 
bude sloužit jak žákům, tak i 
packým sportovním oddílům a 
sportující veřejnosti. 
Novopacký starosta Josef Co-
gan vzpomněl historii této nové 
stavby, která začala narušením 
statiky původní daleko menší 
tělocvičny vlivem zatížení 
velkým množstvím sněhu a 
následným rozhodnutím o 
zbourání této stavby a vysta-
vění nové tělocvičny vhodné 
svými rozměry téměř pro 
všechny halové sporty. Dílo za 
36 milionů se vydařilo v dobré 
kvalitě, i když zde byly značné 
problémy s dozvuky, kvůli kte-
rým musel být původní termín 
kolaudace odložen. 

Slavnostní otevření nové haly 
Jak se dále starosta zmínil, 
slogan - v nouzi poznáš přítele 
- se naštěstí ukázal platný i pro 
naše město, protože šestatřicet 
milionů je pro naše město 
značné finanční zatížení. My 
jsme tohoto přítele poznali, 
a tím přítelem je poslanec 
Zdeněk Lhota za ODS, který 
se významně podílel nejen na 
získání peněz na zbourání tělo-
cvičny, ale i dalšími miliony na 
výstavbu první etapy. 
Zdeněk Lhota mezi jiným po-
přál všem, aby si halu užili, jak 
to nejlépe jde. „Chtěl bych, aby 
do měst šlo více peněz a města, 
aby si sama rozhodovala, jak s 
nimi naloží. Všem, kteří se o 
toto dílo přičinili – řediteli ško-
ly, starostovi, místostarostovi, 
ale i dalším, patří velký dík.”
Po slavnostním přestřižení 
pásky ředitelem školy Petrem 
Ježkem, starostou Josefem 
Coganem a poslancem Zdeň-

kem Lhotou zaplnilo plochu 
tělocvičny padesát malých 
školáků, kteří předvedli roz-
cvičku. Té se rovněž na výzvu 
moderátora zúčastnili již jme-
novaní tři hosté, kteří ukázali, 
že ke sportu nemá žádný z 
nich daleko. Další program 
byl v režii školy, která právě 
vlivem odloženého původního  
termínu přišla o původně plá-
nované VIP hosty. Na ploše se 
postupně objevily mažoretky, 
florbalisté a další školní spor-
tovci. Po sokolovně, hale ZŠ 
v Komenského ul., zimním 
stadionu, umělém oválu na 
Letním stadionu, ploše pro 
skateboard, lyžařském svahu 
Máchovka získalo tak město 
další velice kvalitní prostor 
pro školní i mimoškolní tělo-
výchovu a sport. Prozatímní 
tečku by měla udělat výstavba 
zimního bazénu.

(bas)

V sobotu prohra, v neděli hororové 
vítězství sokolek
Ten, kdo se domníval, že domácí prvoligová víkendová utkání 
sokolek budou procházkou růžovým sadem, se velice mýlil. V 
sobotu sokolky bez hostujících basketbalistek tvrdě narazily na 
mladé ambiciózní pardubické basketbalistky, které jim jejich 
vítězství z Pardubic odvedly i se stovkou. V neděli s basketba-
listkami z Trutnova měly sokolky celý zápas navrch, ale bohužel 
mezi osmou a desátou minutou poslední čtvrtiny přišly o svůj 
patnáctibodový náskok, když ze stavu 81:66 upravily soupeřky 
skóre na 81:78 a následně dokonce na 85:84. Naštěstí si vítězství 
v tomto hororovém závěru nenechaly již vzít. 
Sokol Nová Paka – Studánka Pliska Pardubice 72:100 (15:
30, 28:51, 51:75)
Hostující basketbalistky měly vynikající nástup. V 5. minutě již 
ukazatel signalizoval 3:9 a o čtyři minuty dokonce již 11:25. 
Pro packé basketbalistky byl koš jako očarovaný (pokolikáté již 
v první čtvrtině?) Ten, kdo si myslel, že v dalších čtvrtinách se 
hra sokolek vylepší, byl zklamán. O mnoho rychlejší, dravější a 
hlavně střelecky lépe disponované hostující basketbalistky sázely 
do novopackého čeřenu jeden koš za druhým. Opět se ukázalo, že 
sestry Petra Bezstarosti a Pavla Kalendová to střelecky nemohou 
samy utáhnout. Tentokráte se k nim body přes desítku přidala 
pouze Tereza Jislová. Ještě větší problém měl packý tým v obraně. 
Smutným kazem utkání bylo zranění v souboji pod košem packé 
hráčky Terezy Podrazilové, která musela vyhledat lékařské ošet-
ření. Zrnkem kladu byly výborné trestné hody sokolek, kterých 
daly z patnácti třináct. 
Bezstarosti 24, 4x3, 8/6, 5, Kalendová 22, 4x3, 4, Jislová Tereza 
11, 5/5, 2, Matoušová 5, 1x3, 0/0, 2, Jislová Pavlína 4, 0/0, 3, 

Borůvková 4, 2/2, 5, Krauseová 2, 0/0, 4, Podrazilová 0, 0/0, 1, 
Vršťalová 0,0/0, 0. 
Sokol Nová Paka – Sokol Pečky 87:84 (22:16, 41:34, 65:53) 
Poklidně hrané utkání až do 38. minuty. Nic nenasvědčovalo k 
dramatu v koncovce. Bohužel za stavu 81:66 sokolky přestaly 
hrát. Nejen že ztrácely míče v útoku, ale jejich obrana byla děravá 
jako řešeto a nebo ve snaze nedostat koš faulovaly a hráčky Peček 
je trestaly úspěšnými trestnými hody. Pro pátý faul odešla Petra 
Bezstarosti. Dalo by se říci, čistě nenápadně během necelých dvou 
minut bylo z jasného vítězství drama. Hostující basketbalistky 
hrály jako v euforii a stáhly na 81:78, sokolky zvýšily jedním 
trestným hodem Věchtové na 82:78. Následná trojka hráčky Peček 
upravila stav na 82:81, Petra Kalendová kontrovala trojkou na 
85:81, ovšem tři úspěšné trestné hody pečkovské Vavrošové opět 
postrašily sokolky jednobodovým rozdílem. Naštěstí 6 sekund 
před závěrečným klaksonem upravila Andrea Vacková dvěma 
úspěšnými trestnými hody na konečných 87:84. V posledních 
sekundách soupeřky sice ještě zazlobily, ale výsledek se již 
nezměnil. Sokolkám vydatně v tomto utkání pomohly trutnov-
ské hostující basketbalistky Dana Kušlitová, Adéla Věchtová 
a Andrea Vacková, které spolu s Petrou Bezstarosti a Pavlou 
Kalendovou byly nejlepšími střelkyněmi utkání.
Kušlitová 17, 1x3, 2/2, 2, Bezstarosti 15, 1x3, 3/2, 6 (1T), Věch-
tová 15, 6/3, 0, Kalendová 14, 2x3, 5/4, 4, Vacková 14, 4/4, 2, 
Matoušová 6, 0/0,4, Jislová T. 2,0/0%, 2, Borůvková 4, 0/0, 0, 
Jislová P. 0,0/0, 2, Vršťalová 0,0/0, 1, Krauseová.
Za hosty nejvíce Kulhánková 18.
Trestné hody: 20/15 (75 %) : 32:27 ( 84,4%), trojky: 4:5, fauly:
23:19, pět faulů: 1(39. Bezstarosti):0.
Další utkání sehrají packé basketbalistky, kterým patří stále de-
vátá příčka prvoligové tabulky, v sobotu 16. ledna se sokolkami 
z Nuslí a o den později s pražskou Aritmou. Míla Pour


